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L’equip del Montsià ha fet història després 

d’una gran temporada a la Segona catalana. 
El Camarles jugarà la promoció d’ascens. 
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La promotora de la planta de biometà a Campredó 
rebat els arguments donats per l’Aldea per 

oposar-se al projecte.
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Tot i que es veu que no 
és exactament d’ell, 

s’atribueix al filòsof Voltaire la 
frase “No estic d’acord amb el 
que diu, però defensaré amb la 
meva vida el seu dret a dir-ho”.
En això consisteix el respec-
te a l’altre, en mantenir una 
distància tolerant amb idees, 
punts de vista, criteris, opini-
ons i eleccions de vida. Si tot-
hom observés aquesta atenció 
envers el veí i la veïna, i a més 
ho fes amb la deguda cortesia, 
el món seria un lloc molt més 
agradable i s’hi viuria sense por.
Probablement aquesta és la clau 
de la qüestió: la por, el temor, 
l’injustificat i primitiu rebuig a 
allò que d’alguna curiosa ma-
nera, les ments més obtuses i 
tradicionalistes consideren que 
s’aparta de la “normalitat”, com 
si la “normalitat” no tingués tants 
matisos com persones l’obser-
ven. I això, en uns temps en els 
quals la informació i la formació 
en totes les seves vessants, està 
a l’abast de tothom d’una forma 
molt fàcil i la societat està plena 
de ciutadans intel·ligents.
Mantenir el degut respecte a les 
diverses opcions vitals que ca-
dascú pot prendre i manifestar 
hauria de ser una llei associada 
a un comportament que si per 
dissort no surt de cadascú, fos 
d’obligat compliment en pro del 
benestar general.

Cada cop més, juny és el mes 
més reivindicatiu de l’any pel 
que fa al col·lectiu LGTBI+, que 
visibilitza les seves vindicacions 
en una sèrie d’accions de caràc-
ter festiu, però també informatiu 
i participatiu.
Aquest és el cas de la Unicorns 
Pride de Roquetes que es va 
celebrar la setmana passada. Es 
tracta d’una festa de referència, 
no només a les Terres de l’Ebre 
sinó també a Catalunya, a la que 
a banda de la informació i la rei-
vindicació, també li donen un 
aire rural, i aquesta potser és la 
seva característica diferenciado-
ra respecte de la resta de prides 
que es celebren a la resta del 
territori quan s’acosta el dia de 
l’orgull, que es celebra el dia 28 
de juny.

Aquesta és la segona ocasió en 
la que la Unicorns Pride es cele-
bra a Roquetes, i amb el suport 
de l’Ajuntament i l’organització 
d’OK Management, va omplir 
els carrers de la població de co-
lors, música, espectacle i visibi-
litat, convidant a tothom sense 
excepció a unir-s’hi per celebrar 
que una de les riqueses huma-
nes és la seva diversitat, i que 
avui dia, tothom ha de poder 
pensar i actuar com li demani el 
cos i li surti de l’ànima.
Van actuar en la Unicorns Pride 
fins a 32 artistes rurals LGBTI+ 
i el festival va durar més de 10 
hores. El públic no va fallar i es 
van aplegar prop de 5.000 per-
sones per veure i viure tot el 
que s’hi oferia. El pregó va anar 
a càrrec de la roquetera Alba Vi-

làs, qui va protagonitzar un dels 
moments més emotius de la 
festa, donant veu a la necessitat 
de protecció de la infància LGT-
BI+ i defensant els models de 
família del col·lectiu. Així, entre 
curses de tacons, bingos amb 
plomes i molta música, ball, co-
lor i alegria, l’edició d’enguany 
de la Unicorns va finalitzar amb 
la sensació d’haver donat un 
pas més en una cursa que fa 
anys i anys que es corre i es llui-
ta. I Roquetes va ser una digna 
amfitriona, posant-se enmig del 
mapa ebrenc i català per un es-
deveniment tan important com 
aquest, que amb el seu deix de 
ruralitat, el singularitza entre 
tots els que es fan i es desfan.
Quina seria la conclusió que 
es pot treure d’una celebració 
com la Unicorns? Doncs que 
la diversitat forma part de la so                  
cietat, i agradi o no, s’entengui o 
no, la visibilització del col·lectiu i 
la seva normalització ha arribat 
per quedar-se. Que és una lluita 
contra la incomprensió i la tole-
rància? Doncs sí, però també és 
un crit de llibertat que convida 
a desplegar les ales en tots els 
sentits. Perquè no tothom és ni 
ha de ser igual, i perquè al final, 
tothom té dret a ser com és i a 
sentir com sent, amb llibertat de 
consumició. Ara és el moment 
de cridar-ho fort: obrim les aixe-
tes de la llibertat!.

Llibertat de consumició

L’Hospital de Tortosa Verge 
de la Cinta (HTVC) ha orga-
nitzat la XXXIX Reunió de 
Ginecòlegs i Obstetres i la 
XVI Reunió de Llevadores i 
Infermeres de les comarques 
catalanes, en col·laboració de 
l’Acadèmia de Ciències Mèdi-
ques i de la Salut.
Aquesta trobada itinerant se 
celebra anualment a un terri-
tori diferent i en aquesta edició 
s’ha celebrat a l’auditori Felip 
Pedrell de Tortosa, on s’han re-
unit prop de 200 professionals 
provinents de diversos centres 
sanitaris de tota Catalunya.
A l’acte d’inauguració hi han 
participat Jordi Jordan, alcal-
de de Tortosa; Maria Ferré, ge-
rent territorial de l’ICS Terres de 
l’Ebre; Milagros Rubio del Caño, 
cap del servei d’Obstetrícia i 
Ginecologia de l’Hospital de 

Tortosa Verge de la Cinta i Gina 
Lucas, directora de sector de la 
Regió Sanitària Terres de l’Ebre.
Maria Ferré, gerent territorial de 
l’ICS Terres de l’Ebre, posa en 
relleu “la gran tasca que porten 
a terme diàriament els nostres 
professionals amb la seua de-
dicació i compromís. Reunions 
com aquesta són necessàries 
per a poder compartir, conei-
xements, aprenentatges, espai 
i temps. Són moments per atu-
rar-nos, escoltar-nos i conèixer 
diferents realitats.”
L’objectiu, d’aquestes trobades 
és intercanviar coneixements i 
experiències per a millorar l’aten-
ció de la salut sexual i reproduc-
tiva en les diferents etapes vitals. 
Durant la jornada s’han presentat 
els resultats d’un estudi pioner 
realitzat a l’HTVC sobre l’eficàcia 
dels gels energètics en la dona 

Ginecòlegs, obstretes, llevadores i infermeres
es troben en la reunió organitzada per l’HTVC

durant el treball de part, a càrrec 
de les llevadores Olga Casanova 
i Silvia Martínez.
Al llarg del dia també s’han dut 
a terme dos tallers pràctics: un 
sobre la col·locació de DIU i im-
plants i un altre sobre les hemor-
ràgies postpart. A més, s’ha creat 
un espai de realitat virtual, que ha 
comptat amb una gran participa-
ció i en el qual els professionals 
han pogut practicar en casos clí-

nics d’anticoncepció.
Al llarg de la jornada també 
s’han lliurat els premis a les mi-
llors comunicacions i pòsters, 
certamen en el qual s’han pre-
sentat més de 70 professionals, 
d’entre els quals, el Comitè Ci-
entífic ha seleccionat tres co-
municacions de Ginecologia, 
tres d’Obstetrícia i set pòsters 
que abordaven aspectes inno-
vadors o casos d’estudi.

EDITORIAL
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* LA FUNDACIÓ PRIVADA 
DURAN&MARTÍ ha lliurat el 
premi del concurs de disseny 
del cartell anunciador de la 
XXXI Mostra Jazz Tortosa a 
la castellonenca Gemma Gil 
Torrente. El premi, dotat amb 
700 euros, és una col·labo-
ració de la Fundació amb els 
organitzadors de la Mostra 
Jazz Tortosa, l’Associació 
Músiques i Events de l’Ebre. 
La Mostra tindrà lloc del 28 
de juny al 13 de juliol.

* NEIX ECOROQUETES, la 
primera festa de gestió am-
biental a la ciutat, ahir i avui 
a l’Hort de Cruells i el Casal 
de la Raval de Cristo, amb in-
flables per als infants, tallers 
didàctics i punts informatius. 
Avui l’activitat es traslladarà 
fins al parc de l’Hort de Cru-
ells, de 9h a 12.30h, i de 16h 
a 19.30h. L’objectiu és gaudir 
aprenent a cuidar el planeta.

* ULLDECONA: Detinguts 
quatre homes per cultivar 
marihuana en una granja en 
desús d’Ulldecona. Els Mos-
sos d’Esquadra intervenen 
408 plantes i 20 bosses de 
grans dimensions plenes de 
cabdells.

* TORTOSA: El creador de 
‘La Gran Bacanal’ reivindi-
ca que l’imaginari religiós és 
un llenguatge universal que 
l’art pot interpretar. L’artis-
ta Josep Piñol lamenta “la 
controvèrsia generada”, que 
va “eclipsar” la resta d’activi-
tats del Fòrum Ruralitats. La 
processó amb una santa en-
voltada de baldanes va crear 
malestar.

* ROQUETES: La Biblioteca 
va celebrar un nou aniversa-
ri com a referent dels actes 
culturals. Més de 200 perso-
nes van participar en el 17è 
aniversari de l’equipament i 
7è Barra Llibre, en una vetlla-
da amb projecció audiovisual 
històrica i concert.

* El COPATE anunciarà avui 
divendres, a Deltebre, l’inici 
de la campanya de tracta-
ment de les larves de mos-
quit als arrossars. Ho farà 
en una roda de premsa en 
la que intervindran el presi-
dent de l’entitat, Ivan Garcia, 
i Rubén Biarnés, Vicepresi-
dent de l’Àrea de Salubritat 
Pública.

En 1 minut
Arrenca a les Terres de l’Ebre un macroprojecte 

d’àmbit estatal que estudiarà perquè emmalalteix 
la població i impulsarà la medicina de precisió

S’inicia a les Terres de l’Ebre 
la Cohort IMPaCT<https://
cohorte-impact.es>, un gran 
estudi a nivell estatal a través 
del qual es vol comprendre 
millor l’origen de les princi-
pals malalties i ajudar així a 
prevenir-les i tractar-les. Per 
aconseguir-ho, durant els 
propers vint anys es durà a 
terme un estudi exhaustiu de 
salut a 200.000 persones re-
presentatives de la població 

SALUT

espanyola.
IMPaCT és un projecte impul-
sat per l’Institut de Salut Car-
los III, en el qual hi participen 
21 institucions i els serveis 
d’atenció primària de tot l’Es-

tat. A Catalunya, l’estudi està 
coordinat per l’Institut d’In-
vestigació en Atenció Primària 
de Salut Jordi Gol (IDIAPJGol), 
en col·laboració amb el Servei 
Català de la Salut (CatSalut) 

Es desplegarà a sis 
zones de la geografia 

catalana

Trens Dignes exigeix concreció sobre les obres de canvi 
d’ample de via i tem perdre més serveis a les Terres de l’Ebre

La plataforma Trens Dignes 
demana informació sobre 
l’inici, durada i conseqüènci-
es de les obres de canvi de 
l’ample de via d’ibèric a eu-
ropeu, en els trams de l’R15 
i l’R16 que poden afectar el 
servei a les Terres de l’Ebre. 
Segons “les previsions d’obra” 
d’Adif, al setembre s’ha d’im-
plementar l’ample mixt al 
corredor del Mediterrani, 
entre Vila-seca, Tarragona i 

Sant Vicenç de Calders. Trens 
Dignes es pregunta quines 
freqüències es veuran afec-
tades pels treballs, si s’oferirà 
transport alternatiu, i si hi hau-
rà maquinària “adequada” per 
oferir les freqüències actuals, 
així com recuperar les de ve-
locitat alta. “Exigim que aquest 
impàs serveixi per revertir els 
problemes ferroviaris de les 
Terres de l’Ebre”, ha dit la por-
taveu, Cinta Galiana.

i l’Institut Català de la Salut 
(ICS). Es desplegarà a sis zo-
nes de la geografia catalana.
Una d’aquestes àrees és el 
Delta de l’Ebre. Els municipis 
inclosos en aquest estudi són 
Deltebre, l’Ametlla de Mar, 
l’Aldea, l’Ampolla, Camar-
les-Lligallos i el Perelló, a la 
comarca del Baix Ebre, i Sant 
Jaume d’Enveja-els Muntells, 
al Montsià.
Avui divendres, a la Delegació 
del Govern, es farà una roda 
de premsa de presentació en 
la qual es donarà a conèi-
xer el projecte i els detalls de 
com es desenvoluparà. Hi as-
sistiran representants de les 
institucions implicades i dels 
municipis on es durà a terme 
l’estudi. Foto: ICS

El Perelló presenta el nou lloc 
web de Turisme

El Perelló es situa en un lloc 
idíl·lic i és imprescindible pro-
mocionar el seu entorn, tant 
la costa com la muntanya.   
“A més, som un municipi 
amb molta història i cultura, 
doncs la gran quantitat de 
monuments i el Museu de les 
Guerres així ho demostren”.
Per tot plegat, “ens fa mol-
tíssima il·lusió anunciar i pre-
sentar el nou lloc web de 
Turisme, del que destaquem 

la novedosa pestanya de Ser-
veis, on pots consultar On 
Menjar, On Dormir i On Com-
prar al nostre terme. 
El nou lloc web està disponi-
ble en català, anglès, francès 
i castellà. A més, també s’ha 
creat per adaptar-se a l’ordi-
nador, tablet i mòbil”.

NOU LLOC WEB:
www.elperelloturisme.cat
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* EL PLA d’envelliment Km0 
de Tortosa abordarà l’aï-
llament social i la solitud 
no volguda. L’Ajuntament i 
Creu Roja, que ha elaborat 
la diagnosi i les propostes 
d’actuació, presenten el pla 
i la memòria d’activitats de 
l’entitat de 2023.

* EL CARNET JOVE DE 
TORTOSA impulsa una nova 
campanya de captació de 
descomptes. El servei local 
compleix 3 anys al munici-
pi i ja suma un total de 125 
avantatges per a persones 
d’entre 12 i 30 anys.

* TORTOSA organitzarà la 
primera Fira Internacional 
d’Espectacles de Recreació 
Històrica al Renaixement. 
L’Ajuntament impulsa un 
esdeveniment pioner, que 
ha batejat com la Fira dels 
Temps, que convertirà la 
ciutat en aparador de com-
panyies, artistes i progra-
madors
Del 18 al 21 de juliol tindrà 
lloc a Tortosa la Fira.

* TORTOSA: Finalitzen les 
obres de restauració dels 
Reials Col·legis i s’inicien 
les de la Catedral. La res-
tauració permet accedir 
als visitants a espais reha-
bilitats que milloren la in-
terpretació i apreciació del 
monument. Després de la 
restauració de la catedral 
es podran veure de prop 
els conjunts escultòrics de 
l’absis, d’alta qualitat artís-
tica.
Les actuacions formen part 
del programa 'Temps de 
Gòtic' del Departament de 
Cultura i la Fundació ”la 
Caixa”, i suposen una inver-
sió de 620.000 d’euros.

* CAMPREDÓ: El 4 de juliol,  
S’inaugurarà la setzena edi-
ció de Mestràlia, amb una 
proposta col·laborativa amb 
Eufònic. El programa de 
tots dos festivals inclou una 
experiència performance 
de l’associació Mapasonor, 
i les actuacions de Mar Pu-
jol i DJ Goofellah. Amb el 
títol “Campredó: Via Estre-
ta”, els membres de l’asso-
ciació presenten la vida de 
Campredó per mitjà d’una 
experiència sonora que fu-
siona veus i altres elements 
sonors que remeten a la 
memòria oral del poble.

En 1 minut
POLÍTICA
L’Ajuntament obté una subvenció de 300.000 euros 
per renovar el sistema de climatització del mercat

El govern de Tortosa ha fet 
aquest balanç del primer any 
de mandat en el qual ha prio-
ritzat el manteniment i la mi-
llora dels equipaments muni-
cipals i de la via pública; sosté 
que ha posat el fil a l’agulla 
a projectes estratègics com 
l’actuació a les muralles, amb 
el circuit verd i la rehabilita-
ció del fortí del Bonet; actu-
acions al nucli antic amb el 
programa 'Barris amb Futur', 
l’acord per instal·lar l’Arxiu a 
l’antic balneari d’en Porcar, i 
la construcció de dues llars 
d’infants públiques. Així ho 
han explicat l’alcalde de Tor-
tosa, Jordi Jordan; la primera 
tinent d’alcaldia, Mar Lleixà, i 

el segon tinent d’alcaldia, Víc-
tor Grau, que també han des-
tacat la bona entesa entre els 
socis de govern.
“Tanquem aquest primer any 
amb un balanç molt positiu 
del pacte de govern progres-
sista a Tortosa que ha permès 
encarrilar un projecte de ciutat 
pensat per a les persones, en 
les necessitats dels tortosins i 

les tortosines, i no en la polí-
tica d’aparador”, ha dit Jordan. 
En aquest sentit, l’alcalde ha 
avançat que es renovarà el sis-
tema de climatització del mer-
cat i del museu municipal.
L’Ajuntament ha aconseguit 
una subvenció del Departa-
ment d’Acció Climàtica de 
la Generalitat, de mitigació i 
adaptació al canvi climàtic, 

Els socis de govern, 
Movem-PSC i ERC, fan 
balanç del primer any 
de mandat en què han 

prioritzat la millora dels 
equipaments municipals 

i la via pública

Meritxell Roigé: “Sembla ser que ara el nou
hospital ja no és prioritari per al govern del senyor Jordan”

El grup municipal de Junts 
per Tortosa, aquesta setma-
na ha denunciat que la cons-
trucció del nou Hospital de 
Tortosa “hagi deixat de ser 
una prioritat per al govern 
del senyor Jordan i la se-
nyora Lleixà”. La portaveu de 
Junts per Tortosa, Meritxell 
Roigé, ha lamentat que des-
prés de més de nou mesos 
que va entrar en vigor el nou 
reglament de règim hidràu-
lic que regula la inundabili-
tat, encara no s’hagi iniciat la 
modificació del Pla d’Orde-
nació Urbanística Municipal 
(POUM) dels terrenys del Pla 
Parcial Camí de Roquetes on 
s’ha de construir el nou hos-
pital. “No sabem si és inac-
ció, inoperància o desídia, 
però portem mesos pregun-
tant-li en comissió i al ple, la 
darrera vegada en el darrer 
ple ordinari del mes de juny, 
per la modificació del plane-

jament i encara no han co-
mençat”, ha explicat Roigé, 
que ha assegurat que encara 
no s’han contractat els infor-
mes que han d’incloure esta 
modificació.
Per la seua part, l’alcalde 
Jordi Jordan ha manifestat 
que “l’Ajuntament ha incoat 
l’expedient per encarregar a 
l’arquitecte Sebastià Jornet, 
els informes que es neces-
siten per fer la modificació 
del POUM, entre els quals 
un estudi d’inundabilitat de 
la parcel·la. De tota manera 
encara estem pendents de la 
resposta de la CUTE (Comis-
sió d’Urbanisme de les Ter-
res de l’Ebre) sobre la petició 
per incloure Tortosa al règim 
especial de flux preferent. 
Sense cap d’aquests dos trà-
mits no es podrà construir 
un equipament sanitari en 
els terrenys comprats. Estem 
treballant perquè siguin via-

“S’haurien d’amagar davall 
d’una pedra en lloc de de-
manar que s’acceleri el trà-
mit i facin crítica. Si tingues-
sin ètica, callarien”.

de 300.000 euros per la re-
novació del sistema de clima-
tització del mercat. El Museu 
de Tortosa també rebrà una 
subvenció de 78.960 euros del 
Departament de Cultura per a 
la climatització. 
D’altra banda, per tal de millo-
rar el percentatge de recollida 
selectiva, l’últim trimestre de 
l’any es desplegarà el sistema 
de recollida de les escombra-
ries porta a porta a Campredó. 
De fet, està pendent d’adjudi-
cació el contracte de submi-
nistrament de cubells i con-
tenidors, i els dies 17 i 18 de 
juny es faran assemblees in-
formatives a Campredó i Font 
de Quinto. 
Finalment, el govern de Tor-
tosa continuarà amb l’acu-
sació particular del cas Efial, 
amb l’objectiu de recuperar 
els diners que presumptament 
es van defraudar a l’Ajunta-
ment entre el 2008 i el 2012. 
Un possible frau d’1,6 milions 
d’euros per contractes irregu-
lars a través de GUMTSA, la so-
cietat urbanística que presidia 
Meritxell Roigé.

Jordan insta Junts per 
Tortosa a “demanar 

perdó” per haver 
“enganyat” la 

ciutadania

bles i si no ho permet la nor-
mativa, perquè no es tracta 
de voluntat política, llavors 
haurem de contemplar un 
altre escenari”, va insistir”.
Segons l'ACN, Jordan instava 
Junts per Tortosa a “dema-
nar perdó” per haver “enga-
nyat” a la ciutadania i haver 
“amagat durant un any” que, 
en els terrenys adquirits per 
cedir-los a Salut, no es podia 
construir un nou hospital. 
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Els patis del Poble Nou obren les seves 
portes a sis espectacles

Ca Lo Segador, Ca la Pilar, Cala Pipa i 
el pati de l’escola són els quatre patis 
del Poble Nou que acolliran la vuitena 
edició del festival 'Art als Patis', el 22 de 
juny. Des del pati de Cala Pipa, un dels 
que s’estrena al festival, la regidora de 
Cultura i Memòria Històrica, Inés Martí, 
deia que “és un esdeveniment consoli-
dat que vol donar a conèixer i obrir els 
fantàstics patis a tothom”. Martí des-
tacava el canvi de dates, “més de cara 
al bon temps” i una nova programa-
ció amb espectacles multidisciplina-
ris, amb companyies i artistes d’arreu 

del país. Una de les organitzadores i 
propietària d’un dels patis, Laura Ojer, 
destacava que “en aquesta edició hem 
volgut donar visibilitat al màxim d’arts 
possibles”.

Construcció de la caldera 
de biomassa per als 

equipaments esportius

La Junta de Govern Local de 
dilluns ha adjudicat, per un va-
lor de 1,1 milions d’euros (iva 
inclòs), el projecte executiu 
per a la instal·lació d’una xarxa 
de calor amb biomassa per als 
equipaments esportius. Amb 
un termini d’execució de 17 
setmanes, l’obra ha estat ad-
judicada a Romà Infraestruc-
tures i Serveis. La caldera de 
biomassa permetrà donar co-
bertura a tots els equipaments 
de la zona esportiva com la 
piscina i el gimnàs municipal, 
la residència d’estudiants o els 
vestidors de tots els pavellons 

ACTUALITAT

esportius. A més, permetrà re-
duir la dependència dels com-
bustibles fòssils i augmentar 
el consum d’energies renova-
bles donant una segona vida 
als residus vegetals. La cons-
trucció de la caldera de bio-
massa va rebre una subvenció 
de 426.000 euros dels Ajuts a 
les energies renovables tèrmi-
ques, de l’ICAEN.

SUCCESSOS

Amb un cost total 
de més d’1,1 milions 

d’euros 

La Policia Local identifica els presumptes 
autors d’un robatori a una 

botiga de roba infantil
La Policia Local d’Amposta ha 
pogut identificar els dos pre-
sumptes autors d’un robatori a 
una botiga de roba infantil de 
l’avinguda de la Ràpita, dilluns 
10, al vespre. Fruït de les in-
vestigacions de la Policia Local 
s’ha pogut saber que els dos 
presumptes autors són veïns 
del barri de Campclar de Tar-
ragona.
La Policia Local agraeix tam-
bé la col·laboració ciutadana 

per poder reconèixer els pre-
sumptes autors, i posa en va-
lor la utilització de l’aplicació 
DragAlert, una app que els co-

merços es poden descarregar 
a mòbils i tabletes; i contactar 
directament amb la Policia Lo-
cal solament pitjant un botó.

Gràcies a la 
col·laboració 

ciutadana i l’ús de 
l’app DragAlert per 

contactar directament 
amb la Policia Local 
pitjant solament un 

botó

* MónFILMAT 2024. El festival se celebra del 13 al 16 de juny. L’aigua serà pro-
tagonista en bona part de la quarantena de films. Les projeccions del Festival 
Internacional de Cinema i Paisatge es faran a Amposta i les Cases d’Alcanar.

* AMPOSTA organitza diferents activitats per prevenir i combatre el maltrac-
tament a les persones grans. S’emmarquen en el Dia Mundial de la Presa de 
Consciència sobre l’Abús i el Maltractament a les Persones Grans, que serà 
demà dia 15 de juny.

* EL NOU PROJECTE 'VINCLES' obre una enquesta per conèixer les necessi-
tats de les famílies amb infants i adolescents. L’objectiu és poder dissenyar un 
programa d’activitats dins l’Escola de Famílies que generi interès i respongui 
a allò que necessiten.

EN UN 1 MINUT
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Nit de Poesia
al Carrer

L’AMETLLA
400 jugadors al Torneig 

d’Handbol Platja

Dissabte passat es va celebrar 
a la platja de les Avellanes de 
l’Ampolla la tretzena edició del 
Torneig d’Handbol Platja, or-
ganitzat per l’Ajuntament, el 
Centre d’Esports Tortosa i el 
Consell Esportiu amb la col.la-
boracio del Consell Comarcal 
del Baix Ebre i la Diputació. L’es-
deveniment va comptar amb 44 
equips, amb uns 400 jugadors. 
Pel matí van jugar els preben-
jamins, benjamins, i alevins 
mixtes del CE Tortosa, l’Escola 
Cinta Curto de Tortosa i el CH 

Amposta. També pel matí van 
jugar infantils masculins i feme-
nins del C.E. Tortosa i del C.H. 
Amposta.
Ja per la tarda fou el torn de ca-
dets, juvenils i sèniors masculins 
i femenins del CE Tortosa, HC 
Perelló, C.H. Benicarló, CH Ascó 
i CH Amposta. En total, comp-
tant també als acompanyants, 
unes mil persones es van reunir 
per veure l’espectacle. Fou una 
jornada lúdica en la que tots els 
participants van tenir una me-
dalla. Foto: CE Tortosa

MÉS NOTÍCIES

L’AMPOLLA

L’Ajuntament de Deltebre 
ha informat que els cossos 
de la Policia Local de Del-
tebre i dels Mossos d’Es-
quadra estan cercant un 
grup itinerant de nacionali-
tat estrangera, que està ac-
tuant al litoral i al municipi 
de Deltebre, i que “intenten 
robar a la gent gran al car-
rer amb mètodes de dis-
tracció o bé a partir d’una 
conversa. Si teniu alguna 
informació, podeu contac-
tar amb la Policia Local al 
telèfon 977 487 100”. 

Deltebre

El tret de sortida a les festes, 
es donarà avui divendres 14 
i el dissabte 15 de juny amb 
el XXI Open Internacional de 
Dòmino Sant Joan, el pregó 
de Festa Major a càrrec de 
Josep Cabrera, primer jutge 
de pau de l’Ampolla, la pro-
clamació de la Reina de Fes-
tes, Reina Infantil, pubilles, 
pubilletes i hereus 2024, i la 
Festa Jove amb Carlos Ivern.
El dijous 20 de juny, l’Ampo-
lla entrarà de ple en sis dies 
de festa, música i retroba-
ments.

Visita de la 
consellera 
d’Educació

Roquetes disposa des 
d’aquest dilluns d’un nou es-
pai dedicat al dol gestacio-
nal, perinatal i neonatal, ubi-
cat al cementiri municipal.

Roquetes

DELTEBRE
Festa de la Plantada de 

l’Arròs, diumenge

Diumenge 16 de juny tindrà 
lloc una nova edició de La 
Plantada, les Festes de l’Arròs 
de Deltebre, que s’organitzen 
a la Finca de Bombita. “Amb 
la finalitat de realçar la nos-
tra essència i la nostra tradi-
ció”. La jornada, diumenge, 
començarà a les 9.30 hores 

amb l’esmorzar típic del Del-
ta. A les 11.30 hores tindrà 
lloc l’inici de la plantada. Hi 
haurà activitats programades  
com visites guiades a la Bassa 
del Canal Vell o sortides amb 
bicicleta i amb carro.  Poste-
riorment, tindrà lloc el dinar 
tradicional i a la tarda actuarà 
la Rondalla dels 3 Cantadors, 
i la Colla Sardanista i de Jo-
tes, acabant amb música en 
directe. 

ROQUETES
L’Unicorns Pride es consolida 
en la tercera edició

Prop de 4.800 persones es van 
congregar a Roquetes en el 
festival de referència de l’or-
gull rural català, amb un pregó 
molt reivindicatiu de la roque-
tera Alba Vilàs. Un festival ple-
nament consolidat i en crei-
xement constant. L’Unicorns 
Pride Ebre va viure la seva edi-
ció més multitudinària, amb 
una festa icònica per reivindi-
car l’orgull rural LGTBIQ+ de 

Catalunya, que va tenir una 
assistència de més de 4.800 
persones.  L’alcalde de Roque-
tes, Ivan Garcia, es mostrava 
satisfet per celebrar novament 
l’esdeveniment a la ciutat". És 
el primer festival d’aquestes 
característiques que se cele-
bra en el món rural català. A la 
resta del país això es valora, i 
tothom coneix Roquetes per 
l’Unicorns Pride Ebre”. 

La plaça Joan Miró de l’Ametlla 
de Mar acollirà, demà dissabte, 
la Nit de Poesia al Carrer, durant 
la qual es desvetllaran els gua-
nyadors de la 15a edició del Pre-
mi de Poesia al Carrer i del 32è 
Premi Narrativa Vila Ametlla de 
Mar.  
Als premis s’han presentat un 
total de 129 originals d’arreu 
dels Països Catalans, França, 
EEUU i Suècia, dels quals 68 són 
de poesia, i 68 més, de narrativa. 
Els premis estan dotats amb 
2.000€ cadascun, i la publica-
ció de l’obra per l’editorial Pagès 
Editors.
La nit, que defensa la llengua i la 
cultura catalanes, enguany tam-
bé vol homenatjar el centenari 
d’un dels més importants poe-
tes valencians del segle XX, que 
també és dels més reconeguts 
als Països Catalans: Vicent An-
drés Estellés. Per això, 12 perso-
nes seran encarregades de reci-

tar els poemes més significatius 
de l’autor. 
L’acte i els premis, que compten 
amb el suport de l’Ajuntament 
de l’Ametlla de Mar,  començarà 
a partir de les 22h.

Avui divendres tindrà
lloc la plantada escolar La consellera en funcions 

d’Educació, Anna Simó, 
va visitar ahir les obres de 
construcció de la nova llar 
d’infants ‘La Caramella’ de 
Roquetes. Simó va valorar 
la construcció de la nova 
escola bressol . Alhora, en 
referència al finançament 
del projecte, i després que 
l’Ajuntament roquetero hagi 
aconseguit una subvenció 
de 418.000 euros dels fons 
europeus Next Generation, 
va animar la resta de con-
sistoris ebrencs a seguir 
l’exemple, després d’ha-
ver-se ampliat el marge per 
accedir a aquests ajuts.

L’Ampolla: Festa 
Major
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MÉS NOTÍCIES

Davant de la situació, amb el 
desacord aldeà per la ubica-
ció de la planta, l’Ajuntament 
ha decidit presentar al·lega-
cions en tots els tràmits am-
bientals i fer un seguiment 
exhaustiu de tot el procés, 
especialment al Consell Co-
marcal del Baix Ebre. “Vo-
lem assegurar que es tingui 
en compte l’impacte negatiu 
d’aquesta planta en la nostra 
població”. Per aquests motius, 
l’Ajuntament de l’Aldea reitera 
“la seua oposició a la ubica-
ció de la planta de biogàs a 
Campredó, i fa una crida a les 
autoritats competents perquè 
reconsiderin aquesta decisió, 
buscant alternatives que no 
comprometin el benestar i el 
futur de la nostra població”.

L’Aldea: 
presentació 

d’al·legacions

La decisió de l’Ajuntament de 
l’Aldea ha rebut aquest dime-
cres el suport de l’Associació 
per la Defensa Ambiental de 
Camarles i els Lligallos (ADA-
CILL). L’entitat creu que les 
justificacions donades per 
l’alcalde, Xavier Royo, “són les 
que tot ajuntament hauria de 
considerar quan rep la pro-
posta de fer una instal·lació 
d’aquestes característiques”.
Per la seua part, l’empresa 
promotora, Genia Bioenergy, 
en un comunicat de premsa, 
ha volgut rebatre els argu-
ments plantejats per l’alcalde 
de l’Aldea, Xavier Royo. Tot 
i la disparitat de criteris, des 
de la companyia valenciana 
s’afirma en un to conciliador 
que “les al·legacions que pu-
gui aportar l’Ajuntament de 
l’Aldea seran una garant de la 
participació pública i del bon 
desenvolupament del projec-
te. Des de Genia Bioenergy 
manifestem la nostra dispo-
sició a escoltar les seves pre-
ocupacions de primera mà, 
oferir les explicacions tèc-
niques necessàries i millorar 
el projecte si fos necessari, 
ja que el projecte té vocació 
d’oferir un servei a la comuni-
tat i no de causar molèsties”. 
En la nota, l’empresa aclareix 
el capítol dels olors, també 
el de la distància respecte al 
nucli de població, les aigües 
residuals i l’afectació que po-
dria tenir la instal·lació per al-
tres emprenedories.

Reaccions

El Consell Comarcal del Baix 
Ebre ha informat que l’orga-
nisme públic responsable de 
la gestió de la xarxa comarcal 
de sanejament per delegació 
dels ajuntaments, continua 
rebent i atenent les consultes 
d’empreses privades i d'altres 
administracions per assegurar 
el compliment del Reglament 
Comarcal d’Aigües Residuals.
Antoni Gilabert, president del 
Consell Comarcal del Baix 
Ebre, ha declarat aquesta 
setmana que “qualsevol em-
presa o administració pot fer 
una consulta i nosaltres tenim 
l’obligació de contestar-la. En 
aquest sentit, se’ns va fer una 
consulta sobre la capacitat de 
la depuradora i es va contes-
tar dins del termini estipulat”.
Aquest tipus de consultes 
són habituals, “com les rea-
litzades per empreses com 
Kronospan o Florette per es-
tablir-se al territori. El Con-
sell Comarcal ofereix suport 

El Consell Comarcal del Baix Ebre “no autoritzarà cap
abocament a la xarxa d’aigües residuals de la planta de
biometà, sense l’aprovació de l’Ajuntament de l’Aldea”

“La nostra preocupació 
es fonamenta en 

diversos aspectes crítics 
que afecten directament 
la qualitat de vida dels 
nostres veïns i veïnes”

Generalitat. El Consell Co-
marcal del Baix Ebre seguirà 
treballant per donar resposta 
a totes les consultes que rebi, 
i analitzar-les adequadament 
a nivell tècnic”. Gilabert ha 
conclòs: “Des del Consell 
Comarcal no podem prendre 
decisions en lloc de l’Ajun-
tament de l’Aldea. La decisió 
de fer la connexió, o no a les 
aigües residuals del seu mu-
nicipi correspon a l’Ajunta-
ment”.

L’ALDEA
L’Ajuntament es posiciona en contra de la ubicació 
proposada per a la planta de biogàs a Campredó
L’Ajuntament de l’Aldea ha 
informat que “conscient de 
la seua responsabilitat en-
vers el benestar i la salut dels 
seus ciutadans, defensa amb 
fermesa que la proximitat 
d’aquesta instal·lació al nucli 
urbà és totalment inaccep-
table, trobant-se a 2,50 km 
de distància del raval de Sant 
Ramon, o a 1,90 km del Mas 
Roig. La nostra preocupació 
es fonamenta en diversos as-
pectes crítics que afecten di-
rectament la qualitat de vida 
dels nostres veïns i veïnes de 
l’Aldea i el desenvolupament 

econòmic de la nostra regió". 
La planta de biogàs prevista 
està promoguda per una em-
presa que gestiona defecaci-
ons ramaderes, avícoles i por-
cines. El projecte inclou una 
inversió de 15 milions d’euros 
i la creació de 10 llocs de tre-
ball, amb la construcció pre-
vista per a finals de 2025. A 
més, el projecte requerirà una 
avaluació ambiental estratè-
gica, en la qual el Consell Co-
marcal haurà d’informar sobre 
diversos vectors ambientals, 
com ara residus, atmosfera 
i aigües. És important des-
tacar que des del Consell, ja 
han presentat a l’empresa un 
informe de connexió d’aigües 
residuals, sense avisar prèvia-
ment a l’Ajuntament.
Xavier Royo, Alcalde de l’Al-
dea: “Des de l’Ajuntament de 
l’Aldea estem en contra de la 
ubicació d’aquesta planta de 
biogàs al costat del Polígon 
Catalunya Sud, per la proxi-

mitat al nucli urbà, per les ai-
gües residuals que generarà i 
que desembocaran en el nos-
tre sistema de clavegueram, 
amb una possible evacuació 
d’aigües de diferents orígens 
que puguin venir de la planta i 
desemboquen al Barranc dels 
Pixadors, sumant-li l’impacte 
negatiu que pot generar en 
futures inversions industrials 

la planta de biogàs a Cam-
predó “són competència de 
l’Ajuntament de l’Aldea i la 

al nostre territori, que declinin 
invertir al territori amb aquest 
tipus d’indústries al seu vol-
tant”.
La raons detallades de l’oposi-
ció de l’Ajuntament a la planta 
de biogàs són: proximitat al 
nucli urbà; aigües residuals; 
riscos d’inundació, i impacte 
negatiu en la implantació in-
dustrial.

tècnic en aquests casos”. En 
relació a l’informe inicial pre-
sentat a Genia Bioenergy so-
bre la seva implantació, “es 
detalla que és l’Ajuntament 
de l’Aldea qui decideix si vol 
fer la connexió a la seva xar-
xa de sanejament. L’informe 
inicial també sol·licita més in-
formació a l’empresa per po-
der elaborar un informe final 
que tingui en compte totes 
les qüestions tècniques. En 
aquest punt inicial, és nor-
mal que l’empresa es posi en 
contacte amb l’Ajuntament 
de l’Aldea per saber si aquest 
donarà accés a la seva xarxa”, 
ha explicat Gilabert. 
“El Consell Comarcal enca-
ra no ha pogut elaborar un 
informe final, ni enviar-lo a 
l’empresa ni a l’ajuntament 
perquè falta documentació 
per tal d’analitzar correcta-
ment la consulta”.
Les al·legacions i el segui-
ment sobre la implantació de 

“Les al·legacions i el 
seguiment sobre la 

implantació de la planta 
de biogàs a Campredó 

són competència de 
l’Ajuntament de l’Aldea i 

la Generalitat”
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LA RÀPITA

Les obres de la ‘carretera de la
 vergonya’ començaran el 2025

El vicepresident segon de la 
Diputació i alcalde de Paüls, 
Enric Adell, va avançar la set-
mana passada en entrevista 
a Canal Terres de l’Ebre, que 
les obres de la ‘carretera de 
la vergonya’, com es coneix la 
T-2021 que connecta Poble-
nou del Delta amb la Ràpita, 
començaran el 2025. Des-
prés que hagin rebut la reso-
lució ambiental, des de l’ens 
supramunicipal s’espera que 
aquestes obres, que tindran 
una inversió d’uns 11 milions 
d’euros, pugui iniciar-se en un 
any, seguint el calendari que 
havia anunciat prèviament la 
presidenta Noemí Llauradó. 
Amb això s’espera poder do-
nar resposta a la problemàtica 
d’aquesta carretera que du-
rant tants anys s’ha reivindi-
cat. “Sota la presidència d’ERC 

s’haurà fet la inversió més im-
portant, a nivell de territori, per 
part de la Diputació. Estic or-
gullós de formar part d’aquest 
govern conjunt (amb el PSC)", 
va afirmar Adell. “Si tirem d’he-

Educació inverteix més de 
3,8M€ per millorar el confort 
tèrmic a centres ebrencs

La consellera d’Educació, 
Anna Simó Castelló, va visi-
tar ahir l’Institut Sòl-de-Riu 
d’Alcanar, que ha comptat 
amb una inversió de més de 
287.000€ provinents de fons 
REACT-EU per substituir-hi 
la coberta i les lluminàries 
amb l’objectiu de millorar 
el confort tèrmic del centre 
i adaptar-lo a les altes tem-
peratures. En total, Educa-

ALCANAR

meroteca tots sabem el que 
passava amb aquesta carre-
tera i les responsabilitats que 
tenia cadascú. No fa falta re-
cordar-ho”, va afegir.
(notícia d’Ebredigital.cat)

ció ha dut a terme 12 obres 
als centres educatius de les 
Terres de l’Ebre, finançades 
amb fons europeus i propis 
del Departament, per adap-
tar-los als efectes del canvi 
climàtic i mitigar l’impacte 
de la calor. Aquestes obres 
inclouen substitucions d’ele-
ments com calderes, fusteri-
es, cobertes de fibrociment i 
de xapa, i lluminàries.
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MONTSIÀ

El Consell Comarcal del 
Montsià ha ofert el viver 
d’empreses de la Gale-
ra com a seu per a un nou 
centre d’innovació del ter-
ritori, en resposta a la man-
ca de centres d’este tipus a 
Catalunya i a la necessitat 
de projectes que aborden 
la pèrdua de població a les 
zones rurals. Segons expli-
ca el conseller comarcal, 
Antonio Ollés Molias, “la 
Secretaria del Repte Demo-

El Consell Comarcal ofereix 
el viver d’empreses de la 

Galera per impulsar un centre 
d’innovació rural

gràfic ja té 10 centres re-
partits per Espanya, però a 
la província de Tarragona i 
a Catalunya, no n’hi ha cap, 
i des del Consell Comarcal 
del Montsià vam oferir el vi-
ver d’empreses, que no està 
a ple ús, perquè aquí s’ins-
tal·le un centre d’innovació 
del territori. És una manera 
ja de començar, perquè no 
s’ha de construir res de nou 
ni s’ha de fer cap edifici”. 
(La Plana Ràdio) 

Durant tot el mes de juny té 
lloc la 14ena edició de la cam-
panya conjunta de dinamitza-
ció comercial dels municipis 
de la Xarxa de Barris, anome-
nada “Compra i descobreix 
Catalunya”. 
Ulldecona és, de nou, un dels 
municipis participants. En-
guany hi participen un total 
de 33 pobles i ciutats. A més 
d’Ulldecona, al Montsià, tam-
bé hi participa la Sénia. 
Es tracta d’una iniciativa co-
ordinada des dels municipis 
participants, amb el suport 
de la Generalitat i les quatre 
diputacions provincials. En el 
cas d’Ulldecona són 55 els es-
tabliments que hi col·laboren, 
identificats tots amb el cartell 
de la campanya.

SANT JAUME

El Santjaumero Gerard Go-
nell es va proclamar campió 
d’Espanya absolut d’esgrima 
amb espasa, el cap de setma-
na passat a Madrid.
Gerard Gonell, de la Sala Es-
grima Amposta, es va col.lo-
car al davant amb dos atacs 
consecutius, agafant avan-
tatge fins el final del matx, un 
avantatge que Diego López, 
de la Sala de Esgrima de Bur-
gos, no va poder remuntar, 
quedant així subcampió d’Es-
panya.
La progressió del tirador de 
Sant Jaume l’ha portat a ser 
un referent i a tenir molt de 
recorregut per davant. Gerard 
és un orgull per Sant Jaume, 
per les Terres de l’Ebre, i pel 
seu club actual.

Gerard Gonell, 
campió 

d'Espanya 
d'esgrima

Concurs de 
dibuix de 
civisme

Comprar durant 
el mes de juny 

té premi

ULLDECONA

Ahir dijous es van entregar a la 
Ràpita els diplomes i els premis 
als guanyadors del Concurs de 
dibuix de civisme 2024. 
El primer va ser per a Dylan 
Bruzas, de l’Escola Horta Vella. 
La segona va ser Carla Queral 
Garcia, del Col·legi Sagrada Fa-
mília, i la tercera, Aira Fibla Car-
les de l’Escola Carles III.

LA RÀPITA

DELTA DE L’EBRE
L’Ajuntament anuncia les

noves mesures mediambientals 
en una assemblea pública

L’equip de govern de l’Ajun-
tament ha organitzat una 
assemblea informativa sobre 
els fums i olors que arriben 
al municipi. L’alcalde i el re-
gidor de Medi Ambient, Anto-
nio Ollés Molias i Lluís Gime-
no Vegué, han traslladat a la 
població els moviments que 
han efectuat i els que tenen 
sobre la taula, i han recollit 
les inquietuds i propostes de 
la gent. El projecte més des-
tacat inclou la instal·lació de 
vuit sensors que monitoraran 
la qualitat de l’aire en quatre 
punts de Santa Bàrbara que 
estaran connectats a una xar-

xa informativa que permetrà a 
la ciutadania accedir a les da-
des en temps real a través de 
la plataforma eÀgora, “la salut 
i la qualitat de vida de la gent 
no té preu, o sigue que l’Ajun-
tament farem el que hem de 
fer, la modificació per tirar 
això endavant i sobre el ter-
mini, entre la comanda dels 
sensors i la fabricació podem 
estar parlant que en un mes, 
a partir de l’aprovació del 
pressupost, podria estar en 
ple funcionament” a l’espera 
d’aprovar-se en el ple ordinari 
del pròxim 27 de juny. (Notí-
cia de la Plana Ràdio)

SANTA BÀRBARA

La nova expansió del caragol 
maçana experimentada en-
guany al delta de l’Ebre, es-
pecialment al marge esquer-
re, ha obligat els arrossaires 
a intensificar les mesures per 
evitar que la plaga acabi tor-
nant a afectar la collita. La 
Comunitat de Regants de l’Es-
querra treballa a corre-cuita 
en la instal·lació de dispositius 
a la xarxa de reg que evitin 
l’entrada dels caragols dels 
camps d’arròs a les sèquies, 
incrementant el risc d’infec-
ció. També ha fet una crida als 
pagesos perquè compleixin 

les mesures preventives i fa-
cin el manteniment necessari. 
Les restriccions d’aigua per la 
sequera de la campanya pas-
sada van portar els regants a 
prioritzar el manteniment del 
cultiu per sobre del control 
de la plaga, fet que ha facilitat 
que s’escampi de nou.
“O teníem aigua, o no fèiem 
arròs”, certifica el tècnic en-
carregat del control de la pla-

ga de la Comunitat de Regants 
de l’Esquerra, Salva Martí. Da-
vant l’amenaça que l’hemidel-
ta esquerre tanqués la passada 
campanya sense collita, fruit 
de les restriccions que van li-
mitar a la meitat l’aigua dispo-
nible, els regants van optar per 
deixar en un segon pla la lluita 
contra el caragol, que devora 
la planta de l’arròs en els esta-
dis inicials de creixement. 

Intensifiquen la lluita contra el caragol 
maçana per frenar l’expansió 

La presència del 
caragol maçana a 

l’hemidelta esquerre 
es triplica en un any 

i es descontrola a 
l’hemidelta dret
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Premi de Treballs de Recerca 
de la Terra Alta 2024

El Consell Comarcal de la 
Terra Alta va atorgar ahir els 
guardons de la tercera edi-
ció del Premi de Treballs de 
Recerca de la Terra Alta. El 
premi Joan Grijalbo i Ser-
res d’Humanitats i Ciènci-
es Socials va recaure en Iris 
Vilanova Latorre, pel treball 
'Influència de l’ús de la tec-
nologia en els infants'. Per la 
seva banda, el premi Doctor 
Ferran i Clua de Ciències i 
Tecnologia es va atorgar a 
dos treballs que el jurat va 
considerar excel·lents: 'Al-

ternatives a l’ús d’antibiòtics', 
d’Ariadna Font Cugat, i 'L’uni-
vers en una copa de vi', d’Es-
ther Estupinyà Urgell.
La deliberació del jurat va ser 
complicada donat l’alt nivell 
i la qualitat dels sis treballs 
finalistes. El Premi s’adre-
ça als alumnes de segon de 
Batxillerat de l’Institut Terra 
Alta de Gandesa, i té per ob-
jectiu incentivar i valorar la 
investigació, l’aprenentatge, 
el sentit crític i la creativitat 
científica de l’alumnat de la 
comarca.

CULTURA

“S’ha d’iniciar
la fase tercera per 
tal de poder donar 

resposta a les 
necessitats de sòl”

MÓRA D’EBRE
L’alcalde es reuneix amb la directora 
de l’Incasol i li trasllada la necessitat 
d’ampliar el polígon industrial
L’alcalde de Móra d’Ebre, Ru-
bén Biarnés, ha reclamat a 
l’INCASOL que posi tots els 
mitjans al seu abast per tal de 
reactivar el projecte d’ampli-
ació del polígon industrial ‘la 
Verdeguera’ donada la neces-
sitat de sòl industrial a la loca-
litat.  “Fruit de l’emplaçament 
de la localitat i atretes pel ajuts 
del Fons de Transició Nuclear 
(FTN), han estat diversos els 
projectes que han trucat a 
la porta per tal d’ubicar-se a 
Móra d’Ebre, però han topat 
amb el problema de falta de 

sòl disponible”. Per trobar so-
lucions, Biarnés es va entrevis-
tar telemàticament, a finals de 
maig, amb la directora general 
de l’INCASOL, Maria Sisternas, 
i tècnics del departament, a 
qui va informar de l’abast d’al-
guns projectes industrials que 
requereixen quantitats de su-
perfície industrial que Móra 
d’Ebre no està en posició de 
garantir, ja que a la fase 1 i 2 
del polígon només s’hi dispo-
sa de tres petites parcel·les de 

5.000 metres quadrats.
La tercera fase del polígon té 
una superfície total de 178.700 
metres quadrats al sud del mu-
nicipi. L’àmbit total de l’àmbit 
PPU-I01 és de 201.751 metres 
quadrats de sòl, del qual un 
60% és industrial i la resta pera  
espais lliures i zones verdes i 
vials. L’altra unitat contempla 
una superfície de 99.361 m2 
de sòl, dels quals un 57,78% 
(57.409m2 sòl) són per a ús in-
dustrial.

ribera/terra alta

TERRA ALTA

El Consell Comarcal de la 
Terra Alta ha anunciat que 
presentarà al·legacions en 
contra de tres nous projec-
tes eòlics a la zona. 
Es tracta de Les Crestes, 
Fontcalda i El Calvari, que 
sumen un total de 147 MW 
i 31 aerogeneradors de 200 
metres d’altura. Aquestes 
infraestructures afecten els 
municipis de Batea, Gan-
desa, Corbera d’Ebre, la Fa-

El Consell Comarcal presentarà 
al·legacions en contra de tres 

nous projectes eòlics

tarella, Caseres, la Pobla de 
Massaluca i Ascó, entre les 
comarques de la Terra Alta i 
la Ribera d’Ebre. 
L’ens també ha animat els 
respectius ajuntaments a fer 
el mateix i posicionar-se en 
contra. A més, ha instat als 
governs català i espanyol a 
emprendre accions que pro-
tegeixin els territoris rurals 
per tal de salvaguardar el seu 
patrimoni natural i agrari.

Recentment s’han dut a terme 
les obres de renovació i pavi-
mentació del tram del pont 
de la presa de Flix a la C-12. 
Es tracta d’una actuació duta 
a terme pel Departament de 
Territori per resoldre deficièn-
cies que s’havien detectat al 
paviment, com problemes de 
desguassos i drenatge.
S’han desenvolupat tot un se-
guit d’operacions, com el sa-
nejament del tauler i les juntes 
de dilatació de l’estructura, la 
reparació de zones puntuals 
malmeses del formigó i l’arma-
dura o  la millora del drenatge 
superficial.  A més, amb la fi-
nalitat de millorar la seguretat 
viària, s’ha creat un separador 
de fluxos de 40 centímetres 
d’amplada a l’eix de la calçada.

GANDESA

Avui divendres, a les 19h, 
l’Arxiu Comarcal de la Ter-
ra Alta (ACTA) commemora-
rà la Setmana Internacional 
dels Arxius amb la xerrada 
‘Les víctimes de la Batalla de 
l’Ebre al cementiri de Gan-
desa. Inhumacions, exhuma-
cions i trasllats a través de la 
documentació d’arxiu (1938-
1959)’. La difusió a través de 
la premsa de la troballa d’un 
seguit de relacions de sol-
dats inhumats al cementiri de 
Gandesa per part de l’inves-
tigador local Anton Monner, 
va donar peu a desenes de 
consultes de persones d’ar-
reu del país. 
La xerrada exposarà el resul-
tat d’aquests treballs i con-
sultes dutes a terme. 

Xerrada al 
voltant de les 
víctimes de la 

Batalla de l’Ebre

Més de 2.000 
persones 

assisteixen a 
l’EbreLumen

Obres de 
renovació i 

pavimentació de 
la C-12 

FLIX

L’EbreLumen 2024 va finalit-
zar el passat divendres dia 7 
de juny a Ginestar. Enguany, 
el Festival de Videomapping 
a la Natura de Catalunya ha 
visitat, des del passat 3 de 
maig, un total de deu muni-
cipis de la Ribera d’Ebre, i les 
deu sessions han acollit gai-
rebé 2.000 persones, unes 
500 més que l’any passat, 
amb una mitjana de 210 per 
cada poble. A més, s’han re-
alitzat 31 projeccions de molt 
gran format, fet que situa 
l’esdeveniment com a únic 
a Catalunya, i se supera a ell 
mateix perquè ha aconse-
guit doblar les projeccions 
de l’any 2023. Les valoracions 
del públic assistent han estat 
molt positives.

RIBERA
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Roquetes ha reduït el deute 
municipal en 12.992.499,70 
euros des de l’any 2007. 
Aquesta és la principal con-
clusió extreta de la compa-
reixença davant els mitjans 
realitzada per l’alcalde, Ivan 
Garcia, aquest dijous.
“Veníem d’un deute heretat 
de prop de 13 milions d’euros, 
que representava un índex 
del 153% sobre el pressupost 
d’aquella època. Passats setze 
anys hem aconseguit rebaixar 
l’endeutament reconegut fins 
als 180.323,36 euros, situ-
ant-lo en un percentatge del 
2,4%. A hores d’ara, podem dir 
que pràcticament hem eixu-
gat el deute al nostre Ajunta-
ment. És una gran notícia per 
a la ciutat”, ha explicat Gar-
cia. En aquest sentit, el batlle 
ha fet referència a la darrera 

Roquetes redueix el deute en més 
de 12 milions des de l’any 2007

Este cap de setmana 
“Lo festival cultural 

d’allà baix”

ALDOVER
SOM(RIU) FEST celebrarà la segona
edició en 27 hores de programació
El passat divendres va tenir lloc 
la roda de premsa de Som(Riu) 
Fest a la Platja Fluvial i Bosc de 
Ribera d’Aldover -seu del fes-
tival- on es va anunciar tota 
la programació i novetats per 
a aquesta segona edició, que 
tindrà lloc els dies 15 i 16 de 
juny de 2024 a Aldover.
Seran dos dies plens de te-
atre, música, dansa, DJ’s, 
programació infantil, tallers, 
xerrades, activitats a la natu-
ra, artesanies, gastronomia i 
diverses propostes que ens 
transporten a unes festes ma-
jors. Lo Festival se celebra a la 
Platja Fluvial i lo Bosc de Ri-
bera d’Aldover, un espai idíl·lic, 
envoltat de natura i a la vora 
del riu Ebre.
Aquest any, com a novetat, 
hi haurà un espai d’exposició 

i creació comunitària ‘Lo Ro-
glet’ i l’Espai Aiguaneix, espai 
de joc infantil. A més a més 
dels diversos escenaris i espais
d’exhibició d’obres, l’Espai Re-
gadiu d’artesanies, i l’Espai Es-
gambi de gastronomia.
Les entrades anticipades es 
poden aconseguir a través de 
la plataforma Ebreticket fins 
aquest divendres a les 23:59h. 
Tota la informació de la pro-
gramació i del festival es pot 
trobar a la pàgina web somriu-
fest.cat, i a les xarxes socials 
oficials.

Un cap de setmana per a ce-
lebrar l’essència ebrenca, tot 
donant tret de sortida a l’estiu 
i gaudint de cultura i gastro-
nomia de quilòmetre zero.

gran quitança aplicada al deu-
te, després de l’aprovació per 
unanimitat d’una amortització 
per valor de 604.211,16 euros, 
en el ple ordinari del passat 
mes d’abril.
“Tot i amortitzar deute i d’ha-
ver passat dues crisis econò-
miques, s’han generat més de 
8 milions de romanents de 
tresoreria, que s’han traduït 
en inversions necessàries per 
a la millora de la nostra ciu-
tat, com ara la urbanització 
de la zona verda de la Tor-
re d’en Gil, l’adequació de la 
zona esportiva, l’arranjament 
de carrers i camins, o part de 
la construcció de la nova llar 
d’infants”, ha prosseguit. 
“Tot això, sense fer grans puja-
des d’impostos ni aplicar con-
tribucions especials a la ciuta-
dania”, ha detallat.
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MÉS NOTICIES

* SANT JAUME: Aquest diu-
menge, a les 19h, tindrà lloc 
l’acte d’inauguració de l’Es-
pai de memòria per al dol 
gestacional, perinatal i neo-
natal al cementiri municipal.

* L’AMPOLLA: Aquesta set-
mana s’ha dut a terme la 
primera recollida de volumi-
nosos a domicili i la neteja 
d’illes de contenidors, tant 
al nucli urbà com a dissemi-
nats.  Aquest nou servei que 
l’Ajuntament ofereix a la ciu-
tadania s’ha iniciat amb una 
gran demanda. S’han efec-
tuat vuit serveis a domicili. 
A això se li suma la recollida 
dels impropis, dipositats a 
les illes de contenidors.

* L’AMETLLA DE MAR: Inter-
venen prop de 500 quilos de 
llentiscle recol·lectat sense 
autorització. La Guàrdia Civil 
denuncia el conductor d’una 
furgoneta que transportava 
el material per l’N-340.

* EL CONSORCI D’AIGÜES 
DE TARRAGONA renova tres 
tubs de la canonada princi-
pal entre l’Ampolla i l’Ametlla 
de Mar. Les actuacions cos-
ten 253.000 euros.

* TIVISSA: Aquest any, la 
revetlla comptarà amb una 
novetat solidària en col·la-
boració amb la Lliga Con-
tra el Càncer, delegació de 
Tivissa. S’incorporarà el ball 
del fanalet a la revetlla, amb 
la venda de fanalets solidaris 
a 3€, els beneficis dels quals 
es destinaran a la Lliga Con-
tra el Càncer.

* CAMARLES: La setmana 
passada es va substituir la 
il·luminació del camp de fut-
bol municipal Pla de Barra 
per millorar la visibilitat. S’ha 
passat d’una mitja de 73 lux 
a 205 lux amb la instal·lació 
de 12 lluminàries especialit-
zades per futbol.

* LA URV ofereix 58 graus 
en un context de demanda 
creixent. Els estudiants que 
han finalitzat la selectivitat 
poden fer la preinscripció 
universitària fins al 28 de 
juny.

* EL PERELLÓ: Mingo Segar-
ra Marquès és el nou jutge 
de pau. Agraïments a la Mai-
te Blasco Bonancia pel seu 
treball durant els últims anys.

POLÍTICA. 9J
En un minut 

Els socialistes van 
guanyar a la majoria de 

municipis ebrencs

El PSC es va imposar a 
les Terres de l’Ebre
El canvi de tendència, amb 
el PSC a l’alça a tot Catalu-
nya, també es va fer notar a 
les Terres de l’Ebre. Cinc anys 
després de quan els socialistes 
només van aconseguir gua-
nyar en tres poblacions ebren-
ques a les europees, ara gua-
nyen a la majoria de municipis, 
comptant 3 capitals de comar-
ca: Tortosa, Amposta i Móra 
d’Ebre. Al Baix Ebre, el PSC es 
va imposar a totes les poblaci-
ons menys al Perelló, Aldover i 
Xerta on ho va fer Esquerra i a 
l’Ampolla on va guanyar Junts. 
Al Montsià el mapa també es 
va tenyir de roig, amb només 
una excepció, Masdenverge, 
on es va imposar Junts.
Al conjunt de la Demarcació de 

Tarragona, els socialistes tam-
bé ocupen la primera posició, 
amb el 28,9% dels vots, seguits 
de Junts amb el 17,7, Esquer-
ra Republicana – Ara Repú-
bliques, amb el 16,8 i el Partit 
Popular amb gairebé el 15%. 
Vox puja fins a la cinquena po-
sició amb el 8% dels sufragis. 
Sorpresa també de l’agrupació 
d’electors d’extrema dreta ‘S’ha 
acabat la festa’ que passa per 
davant de Podem i de Sumar, 
que se situen al voltant del 3% 
dels vots. (Ebredigital.cat)

Ha ratificat, de forma 
provisional, Albert 

Batet i Mònica Sales 
com a president i 

portaveu 

Esquerra va ser la segona 
força més votada 

El president de la Federació de 
l’Ebre d’Esquerra Republicana, 
Albert Salvadó, es va mostrar 
insatisfet pels resultats electo-
rals de les eleccions europees 
celebrades diumenge passat. 
“D’una banda, per l’augment 
de representació dels partits 
d’ultradreta al Parlament d’Eu-
ropeu, acompanyats d’una 
baixa participació electoral; 
i de l’altra, per la reducció 
dels suports que hem rebut 
Esquerra Republicana”.  Dins 
d’aquest cicle de davallada de 
resultats i en un context no 
senzill per al partit, Salvadó va 
destacar que “a les Terres de 
l’Ebre, Esquerra Republicana 
aguantem molt bé els resul-
tats, sent el partit més votat a 
la Ribera d’Ebre i la Terra Alta; 
havent estat també primera 
força a dotze pobles ebrencs 
i el segon partit al Baix Ebre, 
el Montsià i el conjunt de les 
Terres de l’Ebre; i assolint un 
percentatge de vot, amb el 

22,71%, molt superior al rebut 
pel nostre partit al conjunt de 
Tarragona i Catalunya”. Joan 
Aubanell, el candidat ebrenc 
d’Esquerra Republicana a les 
eleccions europees, va agrair 
el suport rebut i s’ha mostrat 
molt content pels resultats 
obtinguts, sobretot a la Terra 
Alta i Gandesa, el seu poble. 
“Esquerra Republicana ens 
continuarem visualitzant com 
els defensors de les Terres de 
l’Ebre allà on anéssim, i per 
tant, també a Europa”.

Junts ratifica l’estructura 
de la direcció del grup 
parlamentari
El Grup Parlamentari de Junts 
ha ratificat, de forma provisio-
nal, Albert Batet i Mònica Sales 
com a president i portaveu del 
grup parlamentari, respectiva-
ment.
El grup va decidir en la reunió 
de dilluns, avalar la proposta 
del president Puigdemont de 
donar continuïtat a la direcció 
de grup parlamentari fins que 
hi hagi un desllorigador de la 
legislatura. En aquest sentit, 
dilluns es va entrar a regis-
tre i es va donar compte a la 
Mesa del Parlament celebrada 
al matí.
D’aquesta manera, amb 
aquests nomenaments, es 
manté la mateixa estructura 
de direcció del grup parla-
mentari, també en el càrrec 
de portaveu adjunt i d’adjunts 
als portaveus, que són Josep 
Rius, Lluís Puig, Joan Canadell, 
Francesc de Dalmases i Salva-

dor Vergés, amb la substitució 
de Glòria Freixa, que dilluns va 
ser escollida secretària prime-
ra de la Mesa, i la incorporació 
de Jeannine Abella.
Pel que fa el 9J en clau ebren-
ca, a la Ribera d’Ebre Junts és 
qui va imposar-se en més mu-
nicipis. Al Montsià va guanyar 
a Masdenverge, i al Baix Ebre 
va ser qui més vots va sumar a 
l’Ampolla. Al conjunt de la De-
marcació de Tarragona, els so-
cialistes també van ocupar la 
primera posició amb el 28,9% 
dels vots, seguits de Junts amb 
el 17,7.

Albert Salvadó, president de 
la Federació de l’Ebre d’Es-
querra Republicana, va par-
lar sobre l’entrada en vigor 
de la Llei d’Amnistia, tenint 
en compte la seva condi-
ció d’investigat a l’espera 
d’obertura oral del judici en 
una causa que comparteix 
amb l’exalcalde de la Ràpita, 
Josep Caparrós. 
“En principi els advocats que 
ens porten cadascun dels 
processos aniran entrant als 
respectius jutjats, el més rà-
pid que puguem, la petició 
d’acollir-nos-hi. D’aquesta 
manera acabarem de mane-
ra efectiva amb la repressió, 
que el que fa és coartar la 
nostra voluntat i capacitat 
d’expressió, i que juguem 
amb regles molt diferents 
respecte l’Estat”. 
D’altra banda, Salvadó ja ha 
deixat de ser oficialment el 
delegat del Govern, després 
de ser elegit diputat al Parla-
ment de Catalunya. 

El nou president del Parla-
ment, Josep Rull, començarà 
la ronda de contactes amb 
els grups parlamentaris per 
explorar si algun candidat vol 
optar a la presidència de la 
Generalitat el dimarts vinent. 
Així ho ha comunicat ell ma-
teix a la Mesa del Parlament, 
que ha fet la seva primera 
reunió després de consti-
tuir-se. 
Dimarts, Rull té previst tro-
bar-se, per separat i amb l’or-
dre encara per definir, amb el 
PPC, Vox, els Comuns, la CUP 
i Aliança Catalana, i el dime-
cres es reunirà amb el PSC, 
Junts i ERC. 
El mateix dimecres al vespre, 
després d’haver escoltat tots 
els grups, comunicarà si con-
voca algun debat d’investidu-
ra i per a quin presidenciable.

Josep Rull, 
nou president
del Parlament

L’entrada en 
vigor de la Llei 

d’Amnistia
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terres de l’ebre

VA PUJAR EL 
LEICESTER 
SENIENC   
Va acabar la segona catalana, 
potser una de les més boniques 
de la història amb un campió 
que no entrava a les travesses, 
la Sénia, que ha arrasat a la 
segona volta amb 12 partits 
guanyats, 4 empatats, només 
una derrota i 4 gols encaixats 
en camp contrari. Em recorda 
l’equip anglès del Leicester que 
va guanyar una lliga el 2016 
contra tot pronòstic. ¿Promoci-
onarà el Camarles que a la se-
gona volta va baixar pistonada i 
va ser el novè equip de la taula?. 
Una lliga on s’esperava més dels 
equips de Tarragona mentre 
dels ebrencs han estat 4 en les 
sis primeres posicions. Però 
la nota negativa són els tres 
descensos. Vaig dir que Vilaseca 
seria campió. Vaig fallar però 
no era fàcil encertar perquè ha 
estat una lliga de bojos.

Des que escric a Més Ebre i són 
16 anys mai no havia fet tantes 
editorials d’aquesta categoria. 
Una pena que l’Ulldecona no 
promocionés però destacar la 
seua gran Temporada. La Pobla 
va guanyar al minut 93 i jugarà 
contra el Camarles en una 
promoció en què ja es veurà 
que passarà. Diu Bertomeu que 
no és recomanable pujar, cas de 
poder guanyar, i així ho valora 
el soci també. Canviarà de pen-
sament el filòsof Bertomeu?. 
Acaba una temporada màgica, 
la següent serà de 16 equips 
(vuit podrien ser ebrencs) i amb 
emoció per un play off de 4 
equips. I també amb 4 descen-
sos. 

CELMA

EL FUTBOL FEMENÍ I 
FRAN CARRATALÀ 
S’està acabant la temporada 
i una de les conclusions que, 
per a mi, es pot traure ha 
estat la quantitat de gent 
que, en general, ha anat als 
camps. El futbol de proximitat 
torna a imposar-se. També 
es probable que les apostes 
per tenir el màxim nombre de 
jugadors de casa han ajudat 
a que les aficions tornen als 
camps. Ha revifat una flama 
que s’incrementa fins i tot amb 
el futbol base. Per tant, penso 
que acabem una temporada 
de forma brillant i per estar-ne 
satisfets. I en esta línia cal des-
tacar també el futbol femení, 
que cada campanya creix. I en 
este sentit vull destacar avui 
el treball de Fran Carratalà. 
S’ho mereix. La gestió que 
fa per dur a terme el Torneig 
Woman’s Champions Cup, 
a  Camarles i a l’Aldea, és 
espectacular. La primera fase, 
disputada el cap de setma-
na passat, va ser un èxit de 
participació, com segurament 
també ho serà la segona el cap 
de setmana proper. Gràcies 
Fran per promocionar el futbol 
femení amb un event esportiu 
que s’ha de valorar així com la 
feina del propi Fran.    

MICHEL UE RAPITENCA
WOMAN’S 
CHAMPIONS CUP 
La tercera edició de la Woman’s 
Champions Cup ha celebrat el 
primer cap de setmana de com-
petició. Enguany, per primer cop, 
els partits s’han celebrat en dues 
seus que són Camarles i l’Aldea. 
En aquesta primera part de la 
competició s’han jugat els partits 
de cadet-juvenil, i la prewoman‘s 
Aleví-infantil d’iniciació. Un tor-
neig que ja s’ha consolidat com a 
la festa del futbol femení. 

El San Lorenzo de Castellón es va 
proclamar campió de la categoria 
cadet-juvenil en una final inèdita, 
ja que es va imposar al San 
Lorenzo Castellón B per 3-0. 
L’únic equip ebrenc en aquesta 
categoria, l’Amposta, va quedar 
quart. En la Prewoman‘s Pizzería 
Restaurant Fata Morgana, dispu-
tada a l’Aldea, el River Monzón 
va guanyar per 1-2 al San Lorenzo 
de Castellón. En la categoria 
Prewoman‘s instal·lacions Gila-
bert Miró, el Can Rull B va aixecar 
el títol de campió en derrotar per 
6-4 al Benicàssim.

Demà dissabte 15 de juny serà 
el torn de les categories d’aleví 
i de les benjamines al municipal 
Pla de Barra de Camarles. El 
diumenge 16 de juny, de forma 
simultània a les dues seus es 
disputarà la categoria infantil en 
un format de 20 equips.

Destacar la feina en l’organitza-
ció d’esta macro festa del futbol 
femení de formació, del director 
Fran Carratalà que ha consolidat 
un event esportiu que creix any 
rere any. 

(Notícia de Canal TE)

FEMENÍ

El partit de
Canal TE:

Pobla B-Camarles
Diumenge 23.35h

Minut 91.
 Dilluns 20.30 h a Canal 

TE 24 i 22h a Canal TE. 
Dimarts a les 20.30 h 

a Canal TE 24 i 
23 h a Canal TE

Fa poques setmanes, a la De-
vesa, el juvenil de la Rapitenca i 
el del Tortosa es van jugar l’as-
cens. Demà dissabte (12 hores), 
es tornarà a repetir un gran par-
tit, però en esta ocasió en cate-
goria cadet. La Rapitenca ha de 
guanyar i el Tortosa Ebre amb un 
punt seria qui pujaria a Preferent. 
Per tant, noves emocions es viu-
ran demà en el derbi de cadets.
Pel que fa al primer equip rapi-
tenc, es segueix treballant per 
completar la plantilla. Segons 
fonts del club, es confia en con-
firmar la renovació del central 
Carlos mentre que hi ha juga-
dors com Ian Arques que tenen 
propostes de clubs  de categoria 

Final de cadets

L’ascens en joc. El 
Tortosa Ebre amb 

l’empat puja a 
Preferent. La  Rapitenca 
ha de  guanyar. La cita 

demà dissabte a la 
Devesa  (12 h)

superior i s‘està esperant la seua 
decisió per poder-lo renovar. 
Falten tancar jugadors ofensius 
i es segueix rastrejant el mercat 
des de la direcció tècnica del 
club.

Tortosa Ebre: Kronospan, nou 
patrocinador
KRONOSPAN serà el Patrocina-
dor principal de la camiseta del 
primer equip del Club de Fut-
bol Tortosa Ebre per a la tem-
porada 24-25. “Volem agrair a 
Kronospan la seva predisposi-
ció a col·laborar amb la nostra 
Entitat, en benefici de l’esport 
en general i del futbol en par-
ticular, un exemple més de la 
sensibilitat que mostra aques-
ta empresa amb les iniciatives 
i activitats socials i culturals 
del nostre territori que, de ben 
segur, la faran mereixedora de 
l’estima i consideració dels ciu-
tadans de les Terres de l’Ebre”.
La presentació de l’acord de 
patrocini, així com la presenta-

ció de la tanca publicitària que 
l’empresa lluirà a l’Estadi Muni-
cipal Josep Otero, es va dur a 
terme el passat dia 05/06/2024 
a les instal·lacions de l’Estadi 
Municipal, en presència de la 
representant de l’empresa, Mó-
nica Cid, de l’Alcalde de Torto-
sa, Jordi Jordan, i del Regidor 
d’Esports, Victor Grau, “als que 
agraïm el seu interès i suport 
a les iniciatives i activitats del 
nostre Club”. 
Pel que fa a la plantilla, s’ha 
informat esta setmana de la 
renovació del faldut Dani Que-
dasa i dels fitxatges de Nacho 
(Aldeana) i Roger Solà (Jesús i 
Maria). 
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1. La Sénia
2. Camarles
3. Pobla M
4. Ulldecona
5. Vilaseca
6.  J i Maria
7. Cambrils U
8. Camp Joliu
9. R Bítem
10. Cubelles
11. Gandesa
12. Arboç
13. Aldeana
14. Ampolla
15.  M Nova
16. Hospitalet
17. Catalònia 
18. E Canonja
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60
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66
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44
69
54
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81
87

66
64
63
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57
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51
50
49
46
45
43
33
32
30
26
21

SEGONA CATALANA

La Sénia és campió i puja a Primera
La Sénia és campió de lliga, a 
la segona catalana (1-0). Ha-
via de guanyar en el darrer 
partit de lliga i va fer-ho, con-
tra el Gandesa. Gran ambient 
al camp, amb més de 1200 
persones i èxit d’un equip 
que després de dos anys de 
patiment, ha aconseguit ser 
campió. Les dificultats de les 
temporades anteriors van 
comportar que una base de 
jugadors s’ha anés consolidant 
i enguany, amb una bona feina 
del mister Albert Bel i de Pau 
Garcia, s’ha pogut apuntalar i 
l’equip que ha anat progres-
sant, dibuixant una trajectòria 
ascendent que ha desenca-
denat en ser un dels líders en 
les darreres jornades i poder, 
d’esta forma, pujar a Primera 
Catalana.
El diumenge fou el partit de-
cisiu i la Sénia va dominar i va 
generar moltes ocasions da-
vant d’un Gandesa que va te-
nir diverses baixes per motius 
diversos. Roberto va fer l’1-0 
al minut 25. Però els locals no 
van decidir i van haver de patir. 
A la represa, el Gandesa, amb 
gent de refresc, va fer un pas 
avant, tot i que sense generar. 
Els minuts van anar passant i la 
Sénia va perdonar la sentència, 
amb ocasions clares davant de 
porteria. Es va sofrir fins el fi-
nal per l’ajustat del marcador. 
Per això va haver incertesa. 
Quan l’àrbitre va xiular el final 
del partit, el camp municipal 
senienc va embogir. Moments 
d’emoció. Moments impor-
tants. La Sénia i el CF la Sénia 
han fet història amb un ascens 
a Primera catalana.

Dilluns, a Minut 91, a Canal 
Terres de l’Ebre, la Sénia va 
tenir protagonisme per este 
treballat títol de campió amb 
la presència de l’entrenador, 
Albert Bel, i dels jugadors Ro-
berto i Marc Lleixà.
Albert Bel, al seu Facebook va 
manifestar: “quin equip, quina 
família, quin nivell de compe-
titivitat i quines ganes treballar 
per millorar sense parar. Heu 
fet possible que un equip pe-
tit sigue un autèntic gegant 
jugant al futbol. Enhorabona i 
un gràcies majúscul a tots els 
que ho heu fet possible. Visca 
la Sénia! Som campions i som 
de Primera!”. 
L’emoció es va desbordar diu-

L’equip groguet havia de guanyar en la darrera jornada, 
al Gandesa, i va fer-ho (1-0). És campió i puja a primera 
catalana. Va ser una tarde d’emoció, amb més de 1200 

persones al camp. S’ha fet història

 Un premi per la plantilla, cos tècnic, president, directiva i 
afició. El municipi de la Sénia va viure amb orgull 

la fita del seu equip de futbol. 

menge. Llàgrimes. I màxima 
identificació: “és molt gran el 
que estem vivint i ara ja és una 
realitat”. Les celebracions al 
camp van estar a l’altura. Or-
gull senienc. La Sénia ha fet 
una segona volta de líder i ha 
acabat campió. Després de les 
celebracions al camp, va co-
mençar una rua pel municipi. 
És moment de celebrar-ho i 
començar a preparar la tempo-
rada a la Primera catalana. Cal 
veure, per planificar el debut, 
si els jugadors que tenen ofer-
tes d’altres clubs es queden. 
En els propers dies es confir-
marà. En tot cas, la Sénia creix. 
És un gran moment. Un equip 
en progressió que ha madu-

rat i que ha estat ben conduït 
pel cos tècnic que ha fet una 
gran gestió, sabent aprofitar 
els fonaments, amb reforços 
que han estat molt importants 

per la millora individual i col.
lectiva. Un gran premi per a la 
plantilla, cos tècnic, president 
i directiva i una afició que s’ha 
abocat fent poble i fent club. 
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L’Ulldecona es queda en portes de poder 
disputar la promoció

L’Ulldecona es va quedar sen-
se promoció a darrera hora de 
l’última jornada del campionat. 
Va empatar (2-2) al camp de 
l’Ampolla, equip que ja havia 
baixat però que va lluitar per 
sumar un punt que li permetés 
acabar el catorzè i quedar com 
a cinquè per baix per si mai hi 
ha cap possibilitat remota de 
salvació. Una possibilitat que, 
d’entrada, no existeix, però 
que va ser la motivació d’una 
darrera jornada que marca el 
final d’una etapa tant a nivell 
esportiu com directiu. 
També va ser el comiat d’Eric, 
jugador que va rebre un re-
coneixement dels companys, 
després de nou anys al club.
Cal dir que l’Ulldecona va po-
der encarrilar el partit en els 
primers 20 minuts. Va tenir 
ocasions molt clares, però 
li va faltar calma en els dar-
rers metres, en la culminació. 
L’Ampolla, en canvi, en una 
contra, va ser eficient i Sergi 
Duran va fer l’1-0. Acte seguit, 
el local Pau Prados va marcar 
un golàs des de fora de l’àrea. 
Els visitants van reclamar una 
falta prèvia que no va ser xiu-
lada. A la represa, l’Ulldecona 
va pressionar més amunt i va 

jugar va camp contrari. Tot i 
que amb els minuts va ser amb 
precipitació, l’equip de Serra-
no va generar opcions. Artur, 
porter de l’Ampolla, va estar 
immens i va parar-ho tot. Els 
falduts van reduir distàncies 
amb gol d’Eric i llavors l’asset-
jament visitant va incremen-
tar. Van haver altres possibili-
tats, reclamant-se dos penals 
que no foren xiulats. A falta 
de cinc minuts l’Ulldecona va 
empatar. En aquell instant, la 
Pobla empatava també amb el 
Cambrils Unió. Per tant, l’Ull-
decona jugava la promoció.  
Els falduts van insistir i van te-
nir noves situacions. Però no 
van marcar el 2-3 i en afegit 
la Pobla va establir el 2-1 i va 
guanyar. Llavors la Pobla fou 
qui va acabar tercer i l’Ullde-
cona, quart quedant-se a un 
pas de la promoció.
Sabor agredolç i moments 
complicats en acabar el partit. 
Però cal mirar la mitja botella 
plena i valorar la gran tem-
porada de l’equip de Serrano. 
Molt bona feina del mister i 
d’un equip que ha lluitat per 
l’ascens fins la darrera jornada. 
L’afició desplaçada a l’Ampolla 
així va valorar-ho.

Havia de guanyar a 
l’Ampolla (2-2). 

La Pobla, amb un gol al 
93, és qui jugarà la 

promoció 

En tot cas, temporada 
extraordinària del 

conjunt faldut

Assemblea del 
CF Camarles

La setmana passada el CF Ca-
marles va fer una assemblea 
de socis per comentar el fu-
tur del club, cas d’aconseguir 
l’ascens en la Promoció. La 
primera conclusió és que si es 
puja, no hi haurien intencions 
de pujar. 
Andreu Cano, segon mister, 
comentava que “la nostra 
obligació és treballar fins el 
final i després ja veurem que 
passa, tot i que inicialment la 
idea sembla que seria no pu-
jar, cas d’aconseguir-ho”. En 
el cas de pujar, si la renuncia 
es produeix amb antelació, no 
hi ha efectes. 
Cas de produir-se una renun-
cia (si es guanya la promoció), 
podria ser la Pobla B l’equip 
que pujaria a 1a catalana.

El Camarles empata amb el Remolins Bítem i 
acaba subcampió (2-2)

El Camarles va acabar segon 
en empatar a casa en la dar-
rera jornada, contra el Re-
molins-Bítem (2-2). Els ca-
marlencs havien de guanyar 
i esperar que la Sénia no ho 
fes. A mesura que avançava 
la tarde, se sabia que la Sénia, 
tot i que per la mínima, esta-
va guanyant. Però al ser un 
1-0, el Camarles va lluitar fins 
el final per sumar la victòria. 
No va poder ser. La Sénia va 
vèncer. I després de 24 jorna-
des en el liderat, en la darrera 
l’ha deixat i ha estat subcam-
pió jugant la promoció amb la 
Pobla B, el diumenge vinent 
el partit de tornada.
Els camarlencs, contra el Bí-
tem, es van avançar amb el 
2-0, el segon gol en clar fora 
de joc, de Kader. No obstant, 
els de Bítem van reduir dis-
tàncies abans del descans. A 
la represa, als primers minuts, 
el R Bítem es va imposar i va 
generar opcions, a més d’un 
gol anul.lat. I enmig del do-

L’Ampolla tanca 
una etapa i en comença 

una altra amb canvis

mini visitant, Anton Pons va 
afusellar el 2-2 amb un tret 
marca de la casa des de fora 
de l’àrea. Amb els minuts el 
Camarles va reaccionar i va 
gaudir de possibilitats, fent 
tres pals i protestant un gol 
anul.lat a Roger. Al final, em-
pat i segona plaça.
Andreu Cano, segon entre-
nador del Camarles: “penso 
que vam fer una bona prime-
ra meitat, avançant-nos amb 
el 2-0. Tot i rebre el 2-1, vam 
acabar el primer temps amb 
bones sensacions. Ens vam 
intentar desinhibir de resultats 
però va ser inevitable saber 
que la Sénia estava guanyant. 
Potser va ser per això que a 

Jugarà la promoció, 
diumenge a la Pobla serà 

el partit d’anada (19 h)

Gran campanya, sent 
líder moltes jornades

la represa vam sortir descon-
certats i el Remolins Bítem va 
dominar i va empatar. Amb 
els minuts vam tornar a ser 
protagonistes i vam refer-nos 
creant diverses ocasions de 
gol, amb un anul.lat en què 
no va haver fora de joc. Per 
mi no ho era. I en canvi si que 
va ser-ho el 2-0, de Kader al 
primer temps. Al final, no va 
arribar el 3-2 i l’empat ens 
suposava ser subcampions i 

cal valorar-ho”. Cano afegia 
que “hem estat líders durant 
moltes jornades en solitari i 
en les darreres setmanes de 
forma compartida. I al final 
acabem segons. S’ha de des-
tacar la temporada que ha fet 
este equip malgrat que final-
ment ens quedem en portes. 
Estem satisfets de la feina 
feta i ara preparem la promo-
ció amb la voluntat de poder 
guanyar-la”. 

Segons Serrano: “el diumenge 
va doldre perquè se’ns va es-
capar i vam estar a prop. Però 
hem de mirar que s’ha fet una 
gran temporada. Un equip que 
va sofrir una renovació impor-
tant i que ha anat de menys a 
més i que ha acabat fent una 
gran campanya i per això cal 
felicitar a tots els jugadors”. 
Del partit, Serrano deia que 
“penso que en els primers mi-
nuts vam poder decidir però 
no vam fer-ho i l’Ampolla va 
ser efectiu en les seues pos-
sibilitats. A la segona meitat, 
amb el 2-0, vam insistir però 
els gols van arribar tard i, tot i 

les ocasions creades, no vam 
poder remuntar quan vam fer 
mèrits”. Sobre l’arbitratge, el 
mister comentava que “no 
faré valoracions ni tampoc 
cal pensar en què l’àrbitre va 
influir. A natros ens va faltar 
eficàcia en les ocasions.  No 
obstant, si que penso que va 
ser permissiu amb l’Ampolla 
en algunes accions dividides i 
això en algun moment va po-
der afectar els jugadors que ja 
de per si estaven excitats per 
la necessitat de marcar”. Fi-
nalment sobre l’afer del Cam-
brils U, el tècnic aclaria que “el 
Cambrils Unió es va posar en 
contacte amb el nostre presi-
dent informant que anirien a 
jugar a la Pobla i que serien el 
màxim competitius. La veritat 
és que tot i anar amb juvenils 
van estar amb l’1-1 fins el 93. 
Per tant, com també va fer-ho 
l’Ampolla, van competir fins el 
final i tampoc cal entrar a fer 
més valoracions”. L’entrena-
dor va comentar que n’han de 
parlar però que en principi es 
preveu la renovació.
Àlex Ventura, segon entre-
nador de l’Ampolla, ha fet de 
mister estes darreres setma-
nes quan Jose López, per mo-
tius personals, no ha pogut 
estar. Del partit deia que “vam 
sortir amb la motivació de 
puntuar per acabar cinquens 
per baix. La victòria del Móra la 
Nova obligava a puntuar. Sa-
bem que qualsevol possibilitat 

de permanència és complica-
da però l’objectiu era quedar 
cinquens per baix. A més, Eric 
s’acomiadava i volíem fer-ho 
amb una victòria. I també de 
cara a l’afició, i més després 
dels darrers resultats. L’Ull-
decona va tenir les primeres 
ocasions però va perdonar. I 
natros, que vam jugar ben po-
sats, ens vam avançar en una 
contra i després Pau Prados 
va marcar el 2-0 amb un gran 
tret. A la represa ells van do-
minar però amb els minuts es 
van precipitar en les accions 
i natros ens vam defensar bé, 
buscant alguna contra. L’Ull-
decona va fer el 2-1 i al final va 
empatar. Amb el 2-2 vam po-
der assegurar la 14ena plaça i 
destacar el treball per aconse-
guir-la en esta última jorna-
da”. Finalment, del balanç de 
l’estada a l’Ampolla: “està clar 
que esportivament esta darrer 
tram de la competició no ha 
estat el que haguéssim volgut. 
En tot cas, a nivell personal, 
m’emporto una bona experi-
ència d’una temporada que ha 
estat complicada fins al final”.
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Àlex Gómez, nou mister de 
l’Ametlla de Mar

Des de la junta del club de 
futbol de la SCER de l’Ametlla 
de Mar han informat aquesta 
setmana que l’entrenador del 
primer equip, de la Tercera ca-
talana, per la propera tempo-
rada 24/25, serà Àlex Gómez 
juntament amb el seu segon 
Abelardo Pérez,  tàndem que 

estes campanyes passades 
l’han format en les categories 
inferiors del club.
Per aquest motiu, tots dos  
coneixen de primera mà tot el 
planter del club. 
“Benvinguts a casa vostra Àlex 
i Abelardo”, deia el comunicat 
del club calero. 

El Cambrils 
Unió va visitar 
la Pobla amb 
juvenils, però 

va vendre cara 
la derrota

El Cambrils Unió va cedir en 
temps afegit al camp de la 
Pobla B (2-1). Els cambrilencs, 
per tota la problemàtica que ja 
vam informar la setmana pas-
sada i que va suposar la marxa 
de jugadors, van haver d’anar 
amb juvenils, entre ells el Ca-
lero Ruben Callau. El conjunt 
del Baix Camp va vendre cara 
la derrota, competint fins el 
final. Va empatar a la represa 
i va mantenir l’1-1 fins el 93. El 
gol de la Pobla fou el 2-1 i li va 
donar la victòria i jugar la pro-
moció d’ascens, amb l’empat 
de l’Ulldecona a l’Ampolla. 
La Pobla, que estava fora per 
l’empat al camp de l’Espanya 
Canonja, finalment ha pogut 
recuperar la tercera plaça. 

Dos juvenils i dos 
cadets van debutar 

amb el 
primer equip 
moranovenc, 

en la darrera jornada 
de la lliga, al camp del 

CubellesLesions dels locals Roger 
i Raimon a la primera 

meitat

El Catalònia s’emporta la 
victòria de Jesús i Maria (1-2)

El Jesús i Maria no va poder 
tancar la temporada amb una 
victòria. Va perdre contra un 
Catalònia que es va imposar 
1-2. 
Lluís Fornés, tècnic del Jesús i 
Maria, comentava que “la pri-
mera meitat va ser estranya, 
es van produir les lesions de 
Roger i Raimon i el cert és que 
van afectar perquè van ser un 
ensurt. En tot cas, no vam es-
tar ben posats en el partit i 
el Catalònia es va avançar en 
dues ocasions. A la represa, 
amb l’1-2, vam reaccionar i 
vam generar moltes ocasions 
que va evitar el seu porter. 
Amb els minuts el partit se’ns 
va travar i no vam poder igua-
lar el marcador. Una llàstima 
perquè va venir molta gent al 
camp i volíem acomiadar la 
temporada amb un bon resul-
tat. Malgrat això, la campanya 
ha estat molt bona i ara a des-
cansar i a preparar la propera”.
El Tortosa Ebre ha publicat 
esta setmana que ha fitxat a 
Roger Solà, un fitxatge que 
ja es coneixia en les darreres 
setmanes.  
David Cosido, tècnic del Ca-
talònia: “vam començar molt 
ben posats i amb un gol de 

L’Aldeana ja té 
president

Ruben ens vam avançar. Ar-
ran d’una indecisió nostra ens 
van empatar. No obstant, vam 
refer-nos i arran d’una jugada  
en què Pep va assistir, Xavi va 
marcar l’1-2. A la represa és 
cert que el Jesús i Maria, un 
molt bon equip, va apretar i va 
tenir opcions. Però ens vam 
defensar molt bé i amb espais 
també vam tenir les nostres 
ocasions. En general, molt 
satisfet d’este final de tem-
porada. No hem pogut asso-
lir l’objectiu però una vegada 
consumat el descens, hem 
seguit treballant i no hem 
acabat els darrers. A més, en 
estes darrer tram de la lliga 
hem sumat millors resultats, 
obtenint dues victòries se-
guides. Vam agafar l’equip en 
una situació molt complicada 
i hem intentat encoratjar els 
jugadors i, dins del possible, 
hem millorat. Segur que per 
la nova temporada hi haurà 
motivació per ser competitius 
lluitar per estar a la part altade 
la taula a tercera catalana”.

El cadet Femení de la Funda-
ció Futbol Base Reus va ser 
campió de la seva categoria. I 
dissabte va ser-ho també de la  
Copa Catalunya.
Un equip i cos tècnic amb una  
àmplia representació ebrenca 
tal com vam informar la set-
mana passada. 

Derrota del Roquetenc en la Copa 
Catalunya de veterans (0-2)

El Roquetenc, campió de la lli-
ga de veterans Terres de l’Ebre, 
va disputar l’eliminatòria de la 
copa Catalunya, jugant a casa 
contra el conjunt maresmenc 
del Ponent (0-2. 
Els visitants van generar més 
ocasions, avançant-se en el 
primer temps amb un tret de 
falta d’Òscar. El Roquetenc, a 
la primera meitat, va tenir més 
domini de la pilota però va ar-
ribar amb poca claredat, ex-
cepte una ocasió amb rema-
tada de Crespo amb el cap. A 
la represa, domini del Roque-
tenc però un Ponent ben po-
sat tancat el joc interior local i 

El Móra la Nova va guanyar el 
partit dels comiats. El Cubelles 
va tancar una etapa a la ban-
queta, quan ja sé sap que Capa 
no continuarà. Tampoc seguirà 
Ambròs a la banqueta del Móra 
la Nova. 
El partit va ser el clàssic boig 
de final de temporada. Els lo-
cals es van avançar amb el 3-0. 
Però els moranovencs van go-
lejar remuntant amb el 3-5. Va 
reduir distàncies el Cubelles 
amb el 4-5 però finalment els 
d’Ambròs van sentenciar amb 
el 4-6.
El tècnic del Móra la Nova co-
mentava que “va ser un partit 
distret. Natros vam comen-
çar bé, amb un bon control 
del joc. Però arran d’un error 
greu nostre ens van fer l’1-0. 
Això ens va descentrar. Ens 
va costar refer-nos. Els mi-
nuts posteriors vam estar in-
segurs. Ens van fer el 2-0, de 
penal. Després, no vam estar 
bé en les vigilàncies i ells en 
una transició ens van marcar 
el 3-0, amb una pilota a l’es-
pai. El 3-0 no reflectia el que 
estava sent el partit però les 
errades ens van penalitzar. Per 
a la segona meitat vam parlar 
de estar més posats en les vi-

gilàncies. A més, vam anar a 
pel partit i vam pressionar dalt, 
amb molta intensitat en les re-
cuperacions i encert en la cul-
minació. Així vam marcar fins 
a cinc gols. Ells van fer el 4-5 
però les sensacions eren molt 
bones, mantenint un ritme alt. 
Els vam superar a la represa i 
al final vam fer el 4-6. Content 
per la reacció, amb 12 jugadors 
del primer equip, amb dos ju-
venils i dos cadets que van de-
butar, una bona notícia per al 
futur. No estem satisfets per 
la temporada però queda clar 
que fins el darrer dia hem estat 
competint i donant la cara”.  

El Móra la Nova s’acomiada 
amb victòria (4-6)

sortint a la contra. Així va tenir 
opcions per decidir. El Roque-
tenc va insistir però sense cre-
ar oportunitats clares. A man-
ca de cinc minuts, el visitant 
Òscar amb un xut des de fora 
de l’àrea va marcar el 0-2. En 
la jugada següent, l’àrbitre as-
sistent va anul.lar un gol al lo-
cal Borrull per una fora de joc 
que no existia perquè la pilota 
venia d’un defensa rival. Al fi-
nal, 0-2. 
D’altra banda, dimarts a Canal 
Terres de l’Ebre, a Minut 91, es 
va parlar del partit i també de 
la temporada de la lliga de ve-
terans.

Doblet del cadet 
reusenc amb 
color ebrenc

La UE Aldeana ja té president. 
Ahir es va fer oficial. És l’exju-
gador del club aldeà, José Ma-
ria Pujol.  
Com ja vam informar, hi ha 
incorporacions a la directiva, 
I la setmana passada ja vam 
comunicar que el nou entre-
nador del primer equip serà el 
rapitenc  Carlos Rodriguez. 

3A CATALANA
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CAMPIÓ

BY JOAQUIN CELMA

La Sénia i el millor equip de la història
La temporada passada aquest 
equip va estar a un plis de bai-
xar, faltant set jornades estava 
en descens i el mister Adrian 
va fer una aposta per gent molt 
jove i en els darrers set partits 
només en va perdre un. L’equip, 
en esta temporada, iniciava un 
nou projecte. Va començar 
malament amb només una vic-
tòria a les primeres cinc jorna-
des i una primera volta en què 
va quedar setè. La segona ha 
estat espectacular només un 
partit perdut i catorze gols en 
contra. Jo avisava fa mesos en 
una editorial “Dinamita senien-
ca”. I així va ser. Si a casa l’equip 
no carburava amb
partits empatats, fora ha estat 
una màquina: set partits gua-
nyats, un empatat, zero der-
rotes i només quatre gols en 
contra. El seu mister Albert Bel 
sabia que els primers partits de 
la segona volta marcarien el fu-
tur i així va ser. Però on es va 
marcar el desenllaç va ser en 
els dos partits guanyats, a Ull-
decona per golejada històrica i 
al camp del líder Camarles. Això 
li va donar a l’equip un plus de 
confiança total. 
S’arribava a manca de tres jor-
nades afrontant les 3 finals. Una 
era un partit trampa davant d’un 
dels cuers, l’Espanya Canonja 
que a la primera part es va im-
posar. Però va sortir Roberto i va 
fer quatre gols. Posteriorment, 
desplaçament al camp d’un ri-
val directe, el Cambrils Unió, 
que encara aspirava a l’ascens. 
Va ser el partit gairebé perfecte 
de l’equip senienc (0-2).
Arribava la gran final, a casa, 
contra el Gandesa. L’equip de-
penia de si mateix; el suport de 
l’afició, més de 1000 persones 
va ser fonamental i l’equip va 
respondre amb escreix, gua-
nyant 1-0, perdonant un mar-
cador més ampli. 
Un equip que ha anat de menys 
a més i en els darrers 23 partits 
només n’ha perdut dos. Jo com 
a historiador del club i autor del 
llibre de la història, he vist vist 
els sis ascensos, tres en direc-
te i tres a distància, des de la 
meva residència a Madrid. Per 
mi aquest ha estat el millor de 
la història per tenir 15 jugadors 
que s’han format a la casa, sis 
jugadors en edat babys que 
han entrat a l’equip bàsic. Án-
gel, Didac i Joel i també joves 
com Narcís i Teo, que han patit 
lesions, i que han aportat molt 

quan han intervingut. Un equip 
que ha tingut un nom propi: 
Roberto que amb tan sols onze 
partits de titular ha estat el mà-
xim artiller amb 23 gols i segon 
golejador de la categoria.
Altres noms fonamentals, els 
germans Gasparin cadascun en 
una parcel·la amb un Ivan que 
aquest any ha estat el tercer go-
lejador de l’equip. Dos jugadors 
que han donat un elevat rendi-
ment: Marc Lleixà, jque sempre 
arrossegava lesions i que aquest 
any ha jugat amb molta conti-
nuïtat i encert, i Lluís que ha es-
tat explosiu. 
Un fitxatge que ha donat molt 
d’equilibri a l’equip: Ivan Esca-
la, espectacular. I un dels cracs 
que va tornar una altra vegada 
a casa seva, Callarisa, i que va 
batre la marca de màxim gole-
jador de la història i a part ha fet 
moltes passades de gol, igual 
que Lleixà, al màxim artiller Ro-
berto.
Àngel Verge un porter que cada 
cop ha tingut més confiança. Un 
altre juvenil Eric Almuni que ha 
estat el jugador número dotze 
i ha aportat molt a l’equip com 
Escubedo que va estar a punt 
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TEMP       CAMPIÓ    SUBCAMPIÓ

Celma: “Per mi aquest 
equip és el millor de la 
història del futbol a la 

Sénia”

de deixar el futbol i ha estat fo-
namental. Així com Raül Vilaró 
en la seva segona temporada a 
l’equip. Ha estat el jugador amb 
més minuts. Tots aquests juga-

dors no haurien pogut ser cam-
pions sense la vareta màgica 
d’Albert Bel que ha fet una feina 
espectacular. Jo sabia que era 
un gran mister, va quedar segon 
amb l’Amposta en aquesta ca-
tegoria. Però aquí a la Sénia ha 
tret un màster. 
Un equip ple de pipiolos: Joel, 
Didac, Àngel, Narcís, Teo, Al-
muni i Héctor i no només han 
contagiat a l’equip de joventut 
talent i bon futbol han obert el 

gran pastís del futur de l’equip 
senienc com els bons pastissets 
d’aquesta localitat.
La Sénia recupera la 1a catala-
na (abans es deia preferent) 21 
anys després; va ser la tempo-
rada 2002/03. 
Amb aquest ascens l’equip se-
nienc entra a l’orbita dels cent 
millors de Catalunya. 
I dada important La Sénia ha 
fet un futbol exiquisit i de molt 
bouquet.

ELS SIS ASCENSOS DE L’EQUIP SENIENC
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CF AMPOLLA, NOVES IL·LUSIONS

Nova etapa comença al CF Ampolla. Matias Jimenez  (president) i 
Lluís Cabrera  (Vicepresident). Directius: Jaume Curto, Joan Andrés, 

Aitor Arasa, Sergi Arasa, Juanjo Bacas, Josep Llambrich, Dani Sabater, 
Marc Sabaté i Juan José Cervellera. Entrenador: Gerard Capera, 

segon Aitor Arasa.

ALDOVER, TORNA EL FUTBOL

La propera campanya l’Aldover tornarà a competir. La darrera va ser 
la 2005/2006. El seu president serà Arnau Pla que només té 18 anys 
i juga al Tortosa juvenil. La directiva està formada per Òscar Costea, 

Niko Zlatar, Christian Mancheño, Joel Barceló i Josep Antoni.
L’entrenador serà Antonio Morales.

TOP SECRET
· La setmana passada avisava 
que fa unes quantes temporades 
a la segona catalana, (abans es 
deia 1a regional) els classificats 
2, 3 i 4 depenien d’ells mateixos i 
tots tres van perdre en la darrera 
jornada. Aquesta setmana gai-
rebé passa res similar. Camarles 
i Ulldecona que havien de gua-
nyar, van empatar i la Pobla va 
marcar el 2-1 en afegit contra un 
cambrils amb juvenils.
· Impressionant La Sénia i l’Ull-
decona: en les últimes 23 jor-
nades van ser els millors equips 
de la lliga amb 51 punts tots dos. 
L’equip d’Albert Bel només va 
perdre dos partits; l’Ulldecona, 
quatre. Tercera posició, la Pobla 
amb 44 punts.
· Quina gran segona volta ha fet 
el Gandesa: des de la jornada 19, 
quart millor equip. Estic segur 

que el tècnic renovarà.
· Hi ha una persona a la Sénia 
que és mig ermità. Viu al seu 
món. Llegeix, treballa i quan pot 
va a caminar a la Verge de Palle-
rols. Em va enviar un missatge: 
“Jo sóc anti futbol; no sé qui ha 
guanyat ni la lliga d’Espanya ni la 
champions, ni la copa. I si no és 
per la gresca de la rua de la Sénia 
no m’assabento que han estat 
campions”. Va ser dels pocs de la 
localitat que no va viure l’emoció 
del partit.
· És Joaquin Celma més ràpid que 
un pistoler?. Sí, només acabar la 
lliga, als dos minuts, ja posava els 
partits de la promoció entre Ca-
marles i la Pobla Mafumet.
·Un important directiu de La Sé-
nia Eduardo (va ser jugador) no 
va poder estar per veure l’ascens 
de l’equip, la seva filla competia 

a Niça al campionat del món de 
l’esport Hyrox, i va quedar la nu-
mero 28 del món.
·Alguns equips de la zona de Tar-
ragona aquesta temporada no 
han complert objectius i és per 
això que diversos entrenadors no 
seguiran. Seri Yisye al Camp Joliu, 
Capa del Cubelles i potser un al-
tre no segueixi. A més, Puerto va 
dimitir al Cambrils Unió quan es 
va assabentar que el club buscava 
un altre mister.
· El que va ser jugador i membre 
del cos tècnic del Gandesa, Marc 
Domènech, serà el nou presi-
dent d’aquest club, liderant una 
nova directiva molt nombrosa. 
Gran persona Marc. I de famí-
lia apassionada pel futbol amb 
ADN gandesà. Les obres al camp 
continuen i les instal.lacions se-
ran també un luxe la temporada 
vinent. La bomba a Gandesa ha 
explotat amb la marxa de Dilla. 
Dilla a l’Ascó, equip que també  té 
en el punt de mira a Gito (Cam-

brils Unió), davanter que té altres 
propostes. 
·El Móra Nova, malgrat que fa 
setmanes que esta descendit, 
ha acabat la lliga donant guerra, 
aquesta setmana perdia 3-0 i va 
remuntar amb sis gols i va acabar 
el partit amb 3 cadets 2 juvenils. 
.Esta temporades han debutat 10 
juvenils i cadets.
·Gran cobertura aquesta tempo-
rada de Michel i el seu equip de 
Minut 91. De la segona catalana, 
que ha tingut deu equips ebrencs, 
cada setmana s’han pogut veure 
tres reportatges amb els gols de 
partits d’aquesta categoria. I al-
guna setmana quatre. I el portal 
la Preferente cada setmana ha 
superat les 6000 visites per veure 
els resultats en directe.
·Hi ha pel·lícules als festivals de 
Cannes en què els espectadors 
han aplaudit fins a 8 minuts. Els 
100 aficionats d’Ulldecona que 
es van desplaçar a l’Ampolla, van 
aplaudir al seu equip durant tres 

minuts quan va acabar el partit, 
tot i no aconseguir la promoció. 
Aquesta és la grandesa del fut-
bol. Es va escapar la promoció 
però l’afició ha valorat la tempo-
rada i la il.lusió que ha generat 
este equip.
·Al Tortosa li han pispat tres im-
portants jugadors però ha res-
post amb bales. Tres fitxatges 
top. Barragan de la Rapitenca, 
Roger Solà (Jesús i Maria) i Nac-
ho (Aldeana). I esperen respos-
tes de la Sénia. 
·Nacho, coordinador a Futbol 
Formatiu, ara arriben Robert 
Canto i Òscar Rumense. Quin 
serà el següent cop?
·Per quan dues importants per-
sones d’un important club sig-
naran la pipa de la pau; un d’ells 
m’ho ha dit molt clar. “La mà li la 
donaré però una abraçada mai”.
·Sergio Ruiz no va renovar a 
Xerta i ha estat en l’agenda de 
diversos equips. Al final entrena-
ra al juvenil del Tortosa.

EQUIPS I ENTRENADORS PER CATEGORIES
2A CATALANA:
ALDEANA
AMPOSTA 
RODA DE BARÀ
BONAVISTA

ENTRENADOR:
CARLOS RODRIGUEZ
FERRAN SIMÓ 
ALBERT SENTIS

3A CATALANA:
ALCANAR
AMETLLA
AMPOLLA
AMPOSTA B
CAMARLES B
FLIX
GINESTAR
CATALÒNIA
JESÚS I MARIA B
LA CAVA
MASDENVERGE
MÓRA NOVA 
PERELLÓ
PINELL
ROQUETENC
SANTA BÀRBARA

ENTRENADOR:

ÀLEX GÓMEZ
GERARD CAPERA
OLIVER SERRANO
FLORIN
JORDI ROCA
VICTOR SABATÉ/LLUIS
DANI FERNANDEZ
LLORENÇ LOZANO
TEIXIDÓ
CRISTIAN TORTA

CASTILLEJO
PAU ALEGRIA
MARIO
J MIQUEL VILAPLANA

4A CATALANA:
ALDOVER
AMETLLA B
ASCÓ B
BENISSANET
CAMPREDÓ
CORBERA
GANDESA B
GODALL
HORTA 
JESÚS CATALÒNIA B
JESÚS MARIA C
LA CAVA B
LA FATARELLA
LA GALERA
LA SÉNIA B
OLIMPIC
SANT JAUME
TIVENYS
TORRE ESPANYOL
XERTA

ENTRENADOR:
ANTONIO MORALES

PEPITO SASTRE
RAMON GRAU

SERGI MANERO

CARLES BELTRAN
BALTASAR CAPERA

IAN TOMAS

ÒSCAR LAHOZ

ÀLEX JURADO

LLIGA ELIT:
RAPITENCA
VALLS

1A CATALANA
LA SÉNIA
TORTOSA EBRE
CANONJA
ASCÓ 
CATLLAR

2A  CATALANA
CAMARLES
POBLA MAFUMET B
ULLDECONA
MORELL
JESÚS I MARIA
CAMBRILS UNIÓ
VILASECA
CAMP JOLIU
REMOLINS BITEM
CUBELLES
GANDESA
ARBOÇ

ENTRENADOR:
ALFONS ROYO
ÀLEX GONZALEZ

ALBERT BEL
PEPE BALART
QUIÑONES
ARNAU ALCOVERRO
RAUL SALGUERO

SERRANO
CARLES PEDREÑO
LLUIS FORNES
JESÚS BENITO

AGUS ISABEL
ADRIAN GONÇALVES
JAVI PARDO
DANI GUERRERO
ÀLEX BAYONA
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AMANIDA
DE GULES I GAMBES

INSTRUCCIONS:
Renta bé i talla l'enciam, el tomà-
quet, el pebrot i la ceba tendra.
En una paella, escalfa una mica 
d'oli i salta les gambes fins que 
estiguin cuites.
Afegeix les gules i salta durant 
uns minuts.
Barreja totes les verdures en un 
bol gran.
Afegeix les gules i les gambes.
Amaneix amb oli d'oliva, vinagre 
de Mòdena, sal i pebre al gust.

INGREDIENTS:

· 200 g de gules
· 150 g de gambes pelades
· 1 enciam
· 1 tomàquet gran
· 1 pebrot vermell
· 1 ceba tendra
· Oli d'oliva verge extra
· Vinagre de Mòdena
· Sal i pebre al gust

Foto: GETTY IMAGES
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MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)
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publicitat@mesebre.cat
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TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

ULLDECONA
Magatzems 

en venda o lloguer a 
diferents llocs del poble. 

674 35 53 49 

Local en lloguer o venda 
de 35m, al carrer major. 

977 25 27 27

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per a treballar a la zona de Terres de L’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GEROCULTOR/RA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI

capricorn
22/12 al 20/01

Moment ideal per 
fer més vida social. 
Podries generar en-
veges de persones 
malintencionades. 
Ser feliç serà el 
millor que pots fer. 
A la feina arriben 
reestructuracions.

aquari
21/01 al 19/02

Possible tensió amb 
la parella perquè 
no teniu la mateixa 
manera d'invertir els 
diners i ho parleu. 
T'interesses pels teus 
avantpassats i fas 
preguntes a alguns 
parents.

sagitari
23/11 al 21/12

Dies de fer balanç 
entre què t'agra-
daria fer i la realitat 
quotidiana amb les 
seves obligacions. 
Sents que necessites 
una escapada i, si 
pot ser, en bona 
companyia.

escorpí
24/10 al 22/11

Si has de signar un 
contracte, llegeix-lo 
perquè podries 
acceptar obligacions 
de més. L'excés 
de vida sedentària 
pot portar dolors 
musculars i t'anirà bé 
fer més exercici.

balança
24/09 al 23/10

Tens més clar el teu 
futur professional 
i podries dissenyar 
un projecte en 
solitari. Recuperes 
el contacte amb 
una persona de la 
família amb qui vas 
deixar de parlar.

àries
21/03 al 20/04

El futur et preocupa 
una mica i mires com 
fer-ho per tenir les 
necessitats cobertes 
dels propers anys. 
Reps algunes visites 
a casa per parlar 
d'assumptes del teu 
interès.

cranc
22/06 al 23/07

Entra la Lluna Plena, 
Mercuri i Venus al 
teu signe, et pots 
sentir pletòric. Tens 
la sensació d'haver 
arribat a casa. Has 
assolit algun objectiu 
després d'un bon 
esforç.

verge
24/08 al 23/09

Mercuri i Venus per 
Casa XI col·laboren 
en una visió més 
positiva del futur. 
Hi ha la possibilitat 
que una amistat del 
passat es converteixi 
en una relació senti-
mental.

taure
21/04 al 21/05

Adquireixes més 
seguretat en tu 
mateix i això no està 
exempt d'algunes 
tensions. L'economia 
et preocupa i mires 
d'estalviar. Amb la 
parella parleu d'aug-
mentar la família.

peixos
20/02 al 20/03

Sembla que amb la 
família política parleu 
diferents idiomes. 
Potser caldrà ser 
assertiu i deixar les 
coses clares. Gau-
deixes d'un moment 
místic o d'especial 
sensibilitat.

lleó
24/07 al 23/08

Si paties insomni, 
aquests dies pots 
descansar millor 
o com a mínim et 
sents més tranquil. 
Una persona amiga 
t'observa des del 
silenci i sembla que li 
has trencat el cor.

bessons
02/05 al 21/06

Amb Mercuri i Venus 
per la Casa II pots 
rebre una bona notí-
cia relacionada amb 
l'economia. Tens la 
sensació que alguna 
cosa se t'escapa i et 
poses a investigar 
a fons.

FISIOTERAPEUTA
- Contracte estable en plantilla i substitució

- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest és el teu espai privilegiat de

PUBLICITAT
610 20 33 25

publicitat@mesebre.cat

I M M O B I L I À R I A

SHAKTI
 LECTURA DE 

MANOS
MARTES Y JUEVES 
DE 10 A 12H. 30€

C/ HEREU 61 
SANTA BÀRBARA.

977 718 279
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ROBERTO OLIVÁN
DIRECTOR DE DELTEBRE DANSA 
“ENCARA HI HA GENT QUE HA DE DONAR EL PAS
I ATREVIR-SE A VIURE LA DANSA COM HO FEM NOSALTRES”

El festival Deltebre Dansa 
arriba a la seva 19a edició 

amb moltes novetats, que van 
des de l’estrena d’una nova 
carpa fins a la col·laboració 
i sinèrgia amb un altre 
esdeveniment importantíssim 
com és Eufònic.

També noms de primera línia 
i el desig de posar en valor la 
dansa contemporània com a 
actiu cultural de primer ordre. 
Roberto Oliván és el director 
de Deltebre Dansa i explica tots 
els detalls del festival 2024 en 
aquesta entrevista en exclusiva 
per al Diari Més Ebre.

Roberto, Deltebre Dansa és 
un festival molt consolidat i 
amb molt de renom a nivell 
nacional i internacional. Com 
s’afronta la nova edició? 
Aquesta és la 19a edició ja és 
un festival de nivell interna-
cional força reconegut per la 
quantitat de ballarins profes-
sionals, pre-professionals i pel 
professorat que fa que els es-
pectacles tinguin un alt nivell. 
Estem posant molt l'accent en 
els tallers i la part no professi-
onal, dedicada a persones que 
ja fa força temps que venen. 
El seu nivell ja és superior del 
d’iniciació perquè coneixen 
molt bé les arts escèniques i 
per tant, hem pensat que era 
hora de donar-los més una im-
portància. Llavors hem ampliat 
cursos, per exemple amb dan-
ses africanes com una forma 
de conèixer la dansa des d’una 
vessant tradicional, físicament 
potent i intensa, però també és 
una manera que vegin què pas-
sa quan venen espectacles que 
s’estan fent a la carpa de circ.
Dintre de les arts escèni-
ques, pot ser que la dansa 
sigui la germaneta petita?
Absolutament. De fet aquest 
és el motiu pel qual em vaig 
animar a fundar aquest festi-
val, precisament perquè soc 
de Terres de l’Ebre i la dan-
sa no estava normalitzada, no 
era coneguda, i patia l’estigma 
d’una sèrie de prejudicis es-
tranys. Llavors, el meu objec-
tiu era que aquest pensament 
havia de desaparèixer fent que 

la gent tingués accés directe a 
un bon nivell de dansa contem-
porània. Això va lligat al fet que 
fa uns anys vam obrir l’Obra-
dor Espai de Creació, que està 
ubicat a l’entrada de Deltebre. 
Amb tot això, la dansa no no-
més està present a les Terres de 
l’Ebre durant les dues setmanes 
de Deltebre Dansa, sinó que 
tot l’any hi ha residències ar-
tístiques de gent que fa el seu 
procés creatiu i que comparteix 
amb el públic. Això fa créixer 
l’interès i també el criteri.
Deltebre Dansa s’allarga 
una sèrie de dates, en-
guany del 8 al 21 de juliol, 
però després, la seva acció 
s’allarga tot l’any?
Sí, perquè l’Obrador és una ex-
tensió a petita escala del fes-
tival. Durant tot l’any la con-
tinuïtat està assegurada. Això 
està congregant una família de 
creadors i seguidors de les arts 
escèniques molt interessant, 
amb molts diàlegs entre l’artis-
ta que està fent la residència, i 
el públic. A la zona de forma-
ció tenim 150-200 ballarins i 
ballarines que tenen 40 o 50 
nacionalitats diferents. La dan-
sa segueix sent la germaneta 
petita de les arts escèniques, 
cert, però si mirem l’evolució 
del festival des del principi fins 
ara, la dansa s’ha integrat una 
mica més a la vida cultural a les 
Terres de l’Ebre.

Quines novetats podrem 
veure aquests any a Delte-
bre Dansa? 
D’entrada, tots els espectacles 
que es programen són molt 
especials, cadascun a la seva 
manera. Aquest any farem una 
cosa única, que consisteix en 
una interacció amb el festival 
Eufònic, aprofitant que ells van 
decidir fer un canvi de dates, 
que ara coincideixen amb les 
de Deltebre Dansa. Aquest cop 
farem un creuament i vam decidir 
que podríem fer un espectacle 
conjunt. Es farà dissabte 13 de 
juliol, serà inèdit, passarà en aquell 
moment, i ja mai més. Eufònic 
aporta la part d’audiovisuals, 
música electrònica creada 
per a l’esdeveniment i també 
tecnologia visual; Deltebre 
Dansa aportem dos ballarins 
d’altíssim nivell que faran aquell 
creuament com a improvisació. 
Això serà quelcom únic que 
passarà aquest any.
Per dates com aquest 13 de 
juliol, per exemple, les entra-
des deuen volar...
Exacte, les entrades solen volar 
per a l’obertura, que és el dia 8 
de juliol i també per a la nit de 
circ que serà el dia 11 de juliol. La 
nit de circ és una nit de cabaret, 
molt amena i divertida que en-
canta al públic i llavors la carpa 
s’omple rapidíssimament.
Quina previsió d’espectadors 
teniu?

A l’interior de la carpa fins ara 
hi cabien unes 900 persones, 
però ara estem canviant de 
carpa i a la carpa nova comp-
tem amb unes 800 places. Se-
gueix sent molta gent. El fes-
tival sol omplir cada nit amb 
aquesta multitud de perso-
nes. Curiosament, la gent s’ha 
acostumat a que al principi de 
l’espectacle el públic faci una 
festa: canten, ballen, fan l’ona-
da, i quan comença l’especta-
cle cadascú s’asseu al seu lloc 
i segueix l’espectacle com si es 
tractés d’una obra de teatre. 
Però és quelcom molt curiós, 
la barreja entre les arts escè-
niques i aquesta part lúdica de 
viure una festa.
Com a iniciativa és curiosa, 
sí, però la música i la dansa 
van íntimament lligades, i 
més encara en el tipus d’es-
pectacle que oferiu, on no hi 
ha tutús...
Sí la dansa contemporània té 
aquest punt d’abstracta, inter-
na i conceptual, però de la for-
ma com està contextualitzat 
aquí a Deltebre, a prop de la 
natura, donant-li aquest punt 
lúdic, tot respectant sempre 
la part essencial del concep-
te de dansa contemporània. 
Però això no priva del desig de 
passar-ho bé gaudint de dan-
sa contemporània i circ con-
temporani. De veritat penso 
que s’ha fet una comunió molt 

especial en aquest esdeveni-
ment.
Deltebre és un municipi molt 
actiu a nivell cultural, però 
el festival posa la població 
en el centre del mapa de la 
cultura ebrenca. El llistó està 
molt alt, no?
Podria afirmar, perquè recordo 
els inicis quan vam posar en 
marxa la iniciativa del Festival, 
fa 19 anys enrere, que Deltebre 
no era així d’activa ni de prop. 
Jo vaig viure el canvi de Del-
tebre per ser el que és ara: un 
municipi súper viu, connectat 
i obert. Jo crec que l’impuls 
que li ha donat el festival és 
clau per a tot aquest canvi que 
està vivint. Comprovar que no 
és només la gent local qui està 
donant valor a aquesta acti-
vitat, sinó també la gent que 
ve de fora, em fa pensar que 
està bé el que estem fent. Part 
d’aquest canvi mereix el reco-
neixement i crec que d’alguna 
manera hi hem contribuït fent 
quelcom positiu.
Passa que de vegades, quan 
es parla de dansa, el públic 
s’arronsa i es fa enrere, i 
això no és bo per a ningú, 
ni per al públic ni per a qui 
es dedica a la dansa, sobre-
tot contemporània, com és 
el vostre cas. Com es resol 
això?
Sobretot continuar fent la cri-
da a tothom per perdre la por 
a la dansa. Ja es coneix molt, 
però encara hi ha gent que ha 
de donar el pas i atrevir-se a 
viure-la com ho fem nosaltres. 
Per tant, vull convidar tothom 
a provar-ho. A més, penso que 
la combinació entre el que 
estem fent a l’Obrador és vi-
tal per, quan sigui el moment 
del festival, que tothom com-
prengui el sacrifici i el pensa-
ment que hi ha al darrera. Fa 
molt de goig veure que dins 
la carpa hi ha gent d’altíssim 
nivell, de primeríssima línia de 
la dansa contemporània, as-
seguts al costat de l’arrossaire 
que està treballant els terrenys, 
perquè en sortir estan comen-
tant i parlant. Aquest tipus de 
vincles, gairebé impossibles en 
altres circumstàncies, em fan 
molt de goig.
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